
Атлас  
Китай

Белият дом продължава с 
грубите провокации срещу Китай 
– враждебна атака, простираща 
се от човешките права до т. нар. 
„Тайвански въпрос“, една от най-
чувствителните теми за КНР.

Неведнъж официален 
Пекин ясно е подчертавал: 
има само един Китай в света. 
„Принципът за единен Китай“ 
е общопризната норма на 
международните отношения и 
също така е червената линия  
на КНР.

Подчертава се също и 
фактът, че разиграването на 
„Тайванската карта“ е пряко 
нарушение на договореностите 
в трите съвместни комюникета 
и на политическия ангажимент, 
поет от САЩ към Китай по 
въпроса за Тайван.

Всичко това обаче не пречи 
на Белия дом да продължава 
опасните политически 
провокации: ясен пример в 
тази насока е приетият наскоро 
Закон за конкуренцията 2021 г., 
в който има повече от петдесет 
препратки към китайски 
Тайван. Включително и наглите 
твърдения, че САЩ трябвало 
„редовно да продават оръжие 
на Тайван“, а правителствените 
сектори на САЩ трябвало да 
тълкуват управата на острова 
„на същата основа както 
и с другите чуждестранни 
правителства“.

Това принуди медиите в КНР 
да заговорят за „игра с огъня“ 
и за опити за пресичане на 
критичната „червена линия“ в 
отношенията на САЩ към КНР.

Политически късогледият 
екип на президента Байдън се 
опитва да пробва търпението и 
психологическата издръжливост 
на официален Пекин, но това е 
нещо противоречащо на здравия 
разум и международната 
политическа етика. Действия 
с наистина много опасни 
последици. И крайно време 
е хората от вашингтонската 
върхушка да разберат това.

Петър ГЕРАСИМОВ

В разрез с 
политическия 
ангажимент

8-9 14

От редактора

www.kitajdnes.com

Година XI, брой 17, 30 април - 6 май 2021                                                                                              

I
S
S
N

2
6
0
3
4
8
1
6

9
7
7
2
6
0
3
4
8
1
0
0
5

>
7

1

0,50 лв.

Година на 
сътрудничеството 
между КНР и ЦИЕ в 
зеленото развитие
I стр. 10

2КНР ще продължи 
да отдава приоритет 
на екологията и 
нисковъглеродното 
развитие
По покана на американския 
президент Джо Байдън, на  
22 април китайският председател 
Си Дзинпин участва във видео 
среща на върха за климата. 

Постоянна политика на 
положително отношение 
към малцинствата
Всички си спомняме негативните 
резултати от търговската война, 
която предишният президент 
на САЩ Доналд Тръмп обяви 
на Китай. За съжаление, 
новият президент Джо Байдън 
продължава тази търговска война. 

I I 5

I стр. 12

Интеграцията на  
културата и туризма

Въздухът на Шънджън мирише  
на пари, младост и тропици
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НовИНИ

КНР ще продължи да отдава 
приоритет на екологията и 
нисковъглеродното развитие

аскоро китай- 
ският държа-
вен съветник и  
външен мини- 
стър Уан И про-
веде видеоразго-

вор с членове на комисия-
та по външни отношения на 
САЩ. В срещата, ръководе-
на от председателя на коми-
сията по външни отноше-
ния Ричард Хаас, участва-
ха близо 500 души от раз-
лични сфери в САЩ.

Уан И каза, че Китай 
се придържа към пътя на 
мирното развитие и ще на-
мери път за мирен възход, 
различен от този на тради-
ционните сили. Успехът на 
Китай или САЩ не означа-
ва, че другата страна тряб-
ва да се провали. 

Светът е достатъчно го-
лям за един по-добър Ки-
тай и едни по-добри САЩ. 
Правилният начин за спра-
вяне с китайско-американ-
ските отношения трябва да 
бъде чрез засилване на диа-
лога, сътрудничеството, на-
маляването на различията 

о покана на аме-
риканския пре-
зидент Джо Бай-
дън, на 22 ап-
рил китайският 
председател Си 

Дзинпин участва във видео- 
среща на върха за климата. 

В речта си, озаглавена 
„Съвместно изграждане на 
общността на човечеството 
и природата“, той подчер-
та, че трябва да се отстоя-
ват зеленото развитие, мул-
тилатерализмът и принци-
път за общи, но диферен-
цирани отговорности, как-
то и съвместно да се гради 
общност на човечеството и 
природата.

Си Дзинпин заяви, че 
климатичните промени са 
донесли сериозни предиз-
викателства за живота и 
развитието на човечество-
то. Международната общ-
ност трябва заедно да гра-
ди общност, основана на 
единството между човека 
и природата. Принципът 
за общи, но диференцира-
ни отговорности е основа 
за глобалното управление 
на климата. „Необходимо 
е да бъде потвърден изця-
ло приносът на развиващи-
те се страни в справянето 

Н
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Уан И: Придържането към 
международния ред е 
истинският мултилатерализъм

еждународното 
летище „Бай-
юн“ в град Гу-
анджоу измес-
ти „Хартсфий-
лд-Джаксън“ в 

Атланта от първото мяс-
то като най-натовареното 
летище в света за 2020 г.

С близо 43,77 милиона 
обслужени пътници лети-
ще „Байюн“ окупира топ 
позицията в класацията 
за миналата година, из-
качвайки се с 11 позиции 
спрямо 2019 г.

Американското лети-
ще „Хартсфийлд-Джа-
ксън“ се нареждаше на 

първото място в продъл-
жение на две десетилетия, 
но се смъкна до второто 
място през 2020 г. с об-
що 42,92 милиона обслу-
жени пътници. Шест дру-
ги китайски летища наме-
риха място в челната де-
сетица на най-натоваре-
ните в света на базата на 
потока от пътници. Това 
са Столичното летище в 
Пекин, шанхайското „Ху-
цяо“, летищата в Чънду, 
Шънджън, Кунмин и Си-
ан. Като цяло заради епи-
демията пътническият по-
ток на летищата по света е 
спаднал с 65% през 2020 г.

М

с климатичните промени и 
да се обърне внимание на 
специфичните им труднос-
ти и грижи. Развитите дър-
жави трябва да предпри-
емат повече действия и да 
предоставят реална помощ 
на развиващите се страни 
в ускоряването на зеления 
и нисковъглероден преход“, 
каза китайският лидер.

Участниците в среща-
та заявиха, че климатич-
ните промени са общо и 
сериозно предизвикател-
ство пред международна-
та общност. Те подкрепят 

постигнатите резултати на 
15-ата конференция на 
страните в „Конвенцията 
за биологичното разноо-
бразие“, която се проведе 
в град Кунмин. 

Освен това подчерта-
ха, че е необходимо да се 
придаде по-голямо значе-
ние на слабите държави 
и групи. Развитите страни 
трябва да предоставят по-
вече финансова и техноло-
гична подкрепа на разви-
ващите се за справянето и 
адаптирането им към кли-
матичните промени.

и избягването на конфрон-
тацията.

Уан И посочи, че Китай 
е една от страните създате-
ли и защитници на сегаш-
ната международна сис-
тема. Придържането към 
международната система 
с ООН като ядро и меж-
дународния ред, основан 
на международното право, 
е практикуване на истин-
ския мултилатерализъм. 
Китай никога не заплашва 

други държави със сила, 
не участва във военни съ-
юзи, не изнася идеология, 
не създава проблеми и не 
се меси в делата на дру-
ги държави, не инициира 
търговски войни, също та-
ка и не потиска предприя-
тията на други страни без 
причина. 

Китай е готов да рабо-
ти с други страни, за да се 
противопостави на всяка-
къв вид натиск и заплахи.

а 20 април в 
Женева се про-
веде първият 
видеофестивал 
на Китайската 
медийна група 

(КМГ), който бе посветен 
на Деня на китайския език 
на ООН.

Това бе едно от ва-
жните събития по този 
повод. От 18 март до 15 
април КМГ събра около 
340 оригинални видеа, къ-
дето чужденци от 27 дър-
жави говорят на китайски 
език, сред които САЩ, Ве-
ликобритания, Франция, 
Германия, Италия, Испа-
ния, Япония. Сред учас-
тниците бяха служител на 
ООН, който упорито изу-
чава китайски, популяр-
ни чуждестранни инфлу-
енсъри, които разказват за 
модерен Китай, както и 

чужденци, които обичат 
китайския език и култу-
ра. Вчера бе представен 
списъкът с победителите 
и творбите им.

Заместник-ръководите-
лят на Отдела за публич-
ност на ЦК на ККП и ди-
ректор на КМГ Шън Хай-
сьон поздрави победите-
лите и всички участници 
в мероприятието. Той ка-
за, че това събитие е ка-
то „послание“ на младите 
хора към света, което по-
казва увереността за края 
на пандемията и настъпва-
нето на по-добри времена. 

Чрез видеофестива-
ла светът чу различните 
гласове на участниците, 
които говореха на един и 
същи език, а „множество 
гласове – един свят“ е оч-
акването на ООН за мул-
тикултурализма.

Н

Първият видео- 
фестивал за Деня  
на китайския език

Летище „Байюн“  
в Гуанджоу е било  
най-натовареното  
в света за 2020 г.
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新华社北京4月24日电 
国家副主席王岐山24日在
纪念中美“乒乓外交”50周
年活动上通过视频发表
致辞。

王岐山指出，“乒乓外
交”是中美关系史上的一段
佳话。“以小球推动大球”，
开启了中美关系正常化的
历史性进程。50年来，中
美关系虽历经风雨，但总
体不断前行，各领域合作
成果丰硕，为两国人民带
来了实实在在的利益，也
促进了世界的繁荣稳定。

王岐山强调，当前，中
美关系正处在重要关口。
作为世界前两大经济体
和联合国安理会常任理
事国，中美合则两利、斗
则俱伤，合作是双方唯一
正确的选择。双方要按照
两国元首除夕通话精神，
从两国人民福祉出发，从
历史中汲取灵感和动力，
聚焦合作，管控分歧，推

4月21日，澳大利亚外交
部长玛丽斯·佩恩在一封电
子邮件声明中说，澳大利
亚联邦政府取消了维多利
亚州与中国国家发展和改
革委员会签署的“一带一路”
合作谅解备忘录和框架协
议。消息一出，立即引发广
泛关注。

一面是以澳大利亚维多
利亚州州长丹尼尔·安德鲁
斯为代表的地方官员盛赞“
一带一路”，认为“一带一路”
可以为澳方带来丰富机遇
和可观收益；另一面是澳总
理莫里森、外交部长佩恩
等澳联邦政府高官频频对“
一带一路”构陷抹黑，最终
以“不符合澳外交政策”这
样模糊不清、毫无依据的罪
名撕毁双方协议。

安德鲁斯欢迎“一带一
路”合作的理由很合理，出
于自身的发展需要——

维多利亚州是澳大利亚
传统经济大州，中国是维州
第一大贸易伙伴和重要投
资来源地、第一大海外留
学生和国际旅游收入来源
国。与中国开展“一带一路”
合作，维州将能够获得资
金、技术和经验，创造就业
机会，重振经济，尽快走出
疫情的阴霾。

维州对同中方达成在“
一带一路”框架下的互惠合
作一直有着非常积极的意
愿。2018年，维州政府同中
国签署了“一带一路”合作谅
解备忘录。2019年，安德鲁
斯率团赴北京出席第二届“

习近平同法国德国领 王岐山在纪念
中美“乒乓外交”50周年活动上发表致

辞 导人举行视频峰会

这件事上，为什么说澳大利亚在开历
史倒车？

进各领域交流合作，推动
两国关系健康稳定发展，
为共同战胜新冠肺炎疫
情、促进全球经济复苏、
维护世界和平稳定作出
更大贡献。

此次活动由中国人民

对外友好协会、国家体育
总局、中国美国人民友好
协会共同主办。美国前国
务卿基辛格等发表视频致
辞。中美“乒乓外交”亲历者
等400余人通过线上线下
方式出席纪念活动。

一带一路”国际合作高峰论
坛，并与中国国家发改委签
订共同推进“一带一路”建设
框架协议。

澳联邦政府排斥“一带一
路”的理由很荒谬，堪称睁
着眼睛说瞎话——

联邦政府一些高官完全
无视其地方政府的诉求，多
次妄称维州同中国的“一带
一路”协议“不透明”“与澳国
家外交政策不符，违背澳国
家利益”，强令维州“立即退
出协议”，最终通过行政手
段悍然撕毁协议，丝毫不
遮掩其急不可耐的嘴脸。
佩恩随后声称“无意针对任
何国家”“与中国仍是合作伙
伴”，更是此地无银三百两
之举。

事实上，澳联邦政府并
非从一开始就对“一带一路”
持否定态度。2015年8月，
第二次中澳战略经济对话
期间，双方就表达了将“一
带一路”与澳大利亚北部大
开发倡议相对接的意愿。分
析人士指出，导致澳联邦政
府态度大转弯的主要因素
包括美国的指使胁迫以及
澳方个别官员的恐华排华
情绪。

“澳联邦政府将自己牢牢
地绑在美国的战车上，心甘
情愿地做反华急先锋，这样
的做法相当不智。”中国人
民大学国际事务研究所所
长王义桅说。

他说，澳方应该清楚认
识到，相关协议是澳地方
政府自愿同中方签署的，澳

联邦政府撕毁协议的做法
是政治干涉经济的典型表
现，有悖于市场经济原则和
经济发展规律，势必遭到国
内商界的强烈反感和反对，
这种毫无契约精神的行为
也使澳方自身的形象和信
誉严重受损。

“一带一路”是大家携手
前进的阳光大道。截至1月
30日，中国已经同140个国
家和31个国际组织签署
205份共建“一带一路”合作
文件。面对新冠肺炎疫情，“
一带一路”合作伙伴相互支
持，缔结起团结抗疫、共同
发展的“命运纽带”。与维州
政府相比，澳联邦政府的一
些人，着实把路走窄了。

华东师范大学澳大利亚
研究中心主任陈弘说，佩恩
在访问新西兰行程中突然
宣布撕毁协议，这一时间节
点同样耐人寻味。“澳政府
意图通过自身的行为逼迫
周边国家站队，对华敌意暴
露无遗，甚至咄咄逼人。澳
方似乎认为美国要在全球
掀起反华阵营，共同打压中
国，而中国已经处于弱势，
所以他们要提早站队，冲在
前面。”

“澳大利亚在反华道路上
一意孤行，损害的是其自身
国家利益。中国对澳大利亚
投资正在大幅减少，据澳大
利亚贸易部官员预估，澳洲
几乎所有行业的对华贸易
额骤降40%。”陈弘说，澳联
邦政府此举不顾本国民生，
是短视的政治投机主义。

4月24日，国家副主席王岐山在纪念中美“乒乓外交”50周年活动上
通过视频发表致辞。

2021上合博览会暨地方经贸论坛青岛开幕
4月26日，为期3天的2021上海合作组织国际投资贸易博览会暨
上海合作组织地方经贸合作青岛论坛在青岛开幕。博览会主要包
括开幕式、青岛论坛、上海合作组织国家驻华使节推介暨企业投
资贸易洽谈会等板块。

重要数据如何保护？中国
立法拟建立数据分类分级

保护制度
新华社北京4月26日电
数据安全法草案二审

稿26日提请十三届全国
人大常委会会议审议。草
案提出，国家建立数据分
类分级保护制度，确定重
要数据目录，加强对重要
数据的保护。

草案二审稿规定，国
家建立数据分类分级保
护制度，根据数据在经
济社会发展中的重要程
度，以及一旦遭到篡改、
破坏、泄露或者非法获
取、非法利用，对国家安
全、公共利益或者公民、
组织合法权益造成的危
害程度，对数据实行分
类分级保护，并确定重
要数据目录，加强对重
要数据的保护。

去年6月举行的全国人
大常委会会议对数据安
全法草案进行了初次审
议，并向社会公开征求意
见。一些常委会委员和地
方、部门、专家建议，与民
法典等有关规定相衔接，
对草案中的数据活动、数
据安全等用语的含义予以
完善。对此，草案二审稿
将第二条中的“开展数据
活动”修改为“开展数据处
理活动及其安全监管”，
并对有关用语的含义作适
当调整完善。

草案二审稿对地方、

部门制定重要数据目录
作了规定，明确各地区、
各部门按照规定确定本
地区、本部门以及相关行
业、领域的重要数据具体
目录。

有的部门提出，网络安
全法已要求网络运营者
按照网络安全等级保护
制度采取相应措施，保障
数据安全，建议草案有关
制度与网络安全等级保
护制度做好衔接。对此，
草案二审稿增加规定，开
展数据处理活动应当“在
网络安全等级保护制度
的基础上”建立健全全流
程安全管理制度，加强数
据安全保护。

有的地方、部门提出，
网络安全法关于重要数
据出境的安全评估等要
求限于关键信息基础设
施，应根据实践发展和数
据安全管理工作的需要，
相应扩大范围。草案二审
稿增加规定，关键信息基
础设施的运营者在中国
境内运营中收集和产生
的重要数据的出境安全
管理，适用网络安全法的
规定；其他数据处理者在
中国境内运营中收集和
产生的重要数据的出境
安全管理办法，由国家网
信部门会同国务院有关
部门制定。
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Китай обяви името на 
първия си марсоход

ървият мар-
соход на Ки-
тай ще се каз-
ва „Джужун“, 
обяви Нацио-
налното кос-

мическо управление в съ-
бота, когато беше отбеляз-
ан и Денят на космонавти-
ката на страната.

Джужун е бог на огъня 
в китайската митология, 
което си подхожда с ки-
тайското име на червена-
та планета „хуосинг“ (букв. 
Планета на огъня).

Назовавайки първия 
китайски марсоход на бо-
га на огъня символизира 
запалването на пламъка 
на планетарните проучва-
ния на Китай, каза У Йен-
хуа, заместник-директор на 
космическото управление.

Китай изстреля сондата 
„Тиенуън-1“ на 23 юли 2020 
г. Космическият апарат на-
влезе в орбитата на Марс 
на 24 февруари. Най-пред-
извикателната част от ми-
сията ще бъде мекото ка-
цане през май.

П

ндустриалният  
парк за прера-
ботка на бил-
ки, внасяни от 
Русия, бе пуснат 
в експлоатация 

в Хъйлундзянската зона за 
свободна търговия в Суей-
фънхъ, Североизточен Ки-
тай. Към момента в него 
има шест компании, а об-
щата инвестиция в проекта 
е 339 милиона юана (51,46 
милиона долара). Капаци-
тетът на парка за преработ-
ка на билки е 165 000 то-
на годишно.

Преработката на вна-
сяни от чужбина билки 
стана възможна благода-
рение на нова политика, 
въведена от китайското 
правителство, чиято цел 
е да отговори на огромно-
то търсене на билкови ле-
карства на местния пазар. 

Сред най-ценените и тър-
сени за внос от Русия са 
женшен и женско биле. Те 
могат да бъдат закупувани 
директно от парка от тър-
говци, като по този начин 
се намаляват разходите.

Хъйлундзянската зона 
за свободна търговия бе 
открита през август 2019 г.  
и има три подзони – в ад-
министративния център 
на провинцията Харбин и 
в градовете Хъйхъ и Суей-
фънхъ на границата меж-
ду Китай и Русия. Откакто 
стартира дейността си, зо-
ната предприе серия мер-
ки за привличане на ком-
пании, включително по-
добряване на онлайн ус-
лугите като регистрация, 
усъвършенстване на биз-
нес средата и намаляване 
на разходите за външно-
търговските предприятия.

И

Индустриален парк  
за преработка на 
билки в Хъйлундзян

Отмяната на споразуменията 
по „Един пояс, един път“ от 
Австралия вреди на интересите й

итай засилва уси-
лията си за оси-
гуряване на за-
щита на събра-
ните от разпоз-
наване на лице 

данни, тъй като технология-
та предизвиква все по-голя-
ма тревога относно повери-
телността и изтичането на 
информация, като същевре-
менно навлиза все по-широ-
ко в живота на китайците.

Според анкета на Ко-
мисията са стандартиза-
ция на информационната 
сигурност и други инсти-
туции от миналия октом-
ври, над 90% от допита-
ните са използвали систе-
ми за разпознаване на ли-
це, а над 60% са уверени, 
че технологията се при-
лага прекалено често и се 
сблъсква с проблеми ка-
то принудителна употре-
ба и незаконно събиране 
на информация за потре-
бителите.

Експертите отбеляз-
ват, че някои хора прида-
ват по-голямо значение на 
защитата на личните дан-
ни и в сравнение с другата 
биометрична информация, 
чертите на лицето е много 

а 21 април вън- 
шният минис- 
тър на Австра-
лия Марис Пейн 
обяви отмяната 
на споразумени-

ята и меморандума за раз-
бирателство между Пекин 
и правителството на ща-
та Виктория за изграждане 
на инициатива „Един по-
яс, един път“ и посочи ка-
то причина, че те „не от-
говарят на външната поли-
тика на Австралия или не 
са от полза за нашите ди-
пломатически отношения“.

Във връзка с това, че 
Конгресът на САЩ под-
крепя активно „Закона за 
стратегическата конкурен-
ция 2021“ и изисква адми-
нистрацията на Джо Бай-
дън да възприеме полити-
ка на „цялостна стратеги-
ческа конкуренция“ с Ки-
тай, действията на Австра-
лия не са неочаквани. В 
края на миналата година 
австралийският парламент 
прие нов „Закон за външ-
ните отношения“, който 
дава на федералното пра-
вителство правото да нала-
га вето върху всички спо-
разумения, постигнати 

К

Н

Засилва се контролът върху 
данните, събрани от технологии 
за разпознаване на лице

между отделните щати и 
чужди страни, и бе ясно, 
че е насочен срещу спора-
зумението по „Един пояс, 
един път“ между Викто-
рия и Китай. В момента 
австралийското федерално 
правителство за първи път 
използва правото на вето, 
предоставено му от законо-
проекта, и това е по отно-
шение точно на китайска-
та инициатива.

Всъщност политиче-
ските действия на австра-
лийското федерално пра-
вителство по инициати-
ва „Един пояс, един път“ 
вредят на собствените му 
интереси и особено на 

благосъстоянието на ав-
стралийския народ. През 
май миналата година пре-
миерът на Виктория Дей-
ниъл Андрюс заяви, че из-
носът на щата за Китай се 
е увеличил с 62% през по-
следните пет години, а бро-
ят на китайските туристи, 
посещаващи Виктория – 
със 70%. Говорител на вик-
торианското правителство 
каза, че при възстановява-
нето след епидемията от 
новия коронавирус създа-
ването на възможности за 
заетост за местни предпри-
ятия по проекти от „Един 
пояс, един път“ е по-важно 
от всякога.

по-лесно да бъдат регистри-
рани преди дори човек да 
се усети. Освен това за раз-
лика от други лични дан-
ни като потребителско име, 
номер на мобилен телефон 
и имейл адрес, които могат 
лесно да бъдат променяни, 
информацията за лицето е 
уникална и не подлежи на 
поправки. 

Потребителите се трево-
жат дали компаниите могат 
да гарантират сигурно упра-
вление на събраните данни 
и да предотвратят незакон-
ното им използване.

За да осигури безо-
пасността на данните, 
през октомври минала-
та година Комисията по 

законодателните въпроси 
към Постоянния комитет 
на ОСНП пусна проекто-
закон за защита на лична-
та информация, в който се 
формулират разпоредбите 
относно инсталирането на 
оборудване за разпознава-
не на лице на обществени 
места. В него се посочва, 
че събраните данни могат 
да се използват единстве-
но в полза на обществена-
та сигурност.

Експертите са уверени, 
че с постепенните подобре-
ния на съответните закон 
технологията за разпозна-
ване на лице ще бъде под 
контрол и ще продължи да 
играе активна роля.
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Постоянна политика на положително 
отношение към малцинствата

Хайко Маас: Германия придава голямо 
значение на отношенията с Китай

Не се нуждаем от нова Студена война

В

В

В

сички си спом- 
няме много доб- 
ре негативните  
резултати от 
търговската вой- 
на, която пре-

дишният президент на 
САЩ Доналд Тръмп обя-
ви на Китай. За съжаление, 
сега виждаме, че и нови-
ят американски президент 
Джо Байдън продължава 
тази търговска война. Ка-
то икономист, аз съм обез-
покоен от този факт. 

Това заяви пред Радио 
Китай българският профе-
сор д-р на икономическите 
науки и Директор на Цен-
търа по икономика и по-
литика на Китай към Со-
фийския университет „Св. 
Климент Охридски“ Геор-
ги Чобанов, коментирайки 
отношенията между Китай 
и САЩ в контекста на по-
следните обвинения срещу 
Китай за нарушаване на чо-
вешките права.  „Нормално 
е да съществува конкурен-
ция между две водещи све-
товни икономики. Нормал-
но е да има конкуренция и 

в икономиката изобщо, тъй 
като това е състезание кой 
ще бъде по-добър! И от то-
ва печелят и двете страни. 
Но само при условие, че в 
това състезание, при тази 
конкуренция, не се използ-
ват други политически идеи 
или средства, за да се на-
вреди на опонента. Състеза-
нието трябва да се провеж-
да според правилата!“, под-
чертава професорът и по-
сочва, че често се използ-
ват и обвинения за наруша-
ване на човешките права.  

Човешките права са ве-
лика идея, но за съжаление 
понякога тя се използва за 
постигането на различни 
политически цели, както и 
за намеса във вътрешните 
работи на други страни. За 
това има редица примери, 
но няма да се отклонявам 
и да ги изброявам. За съ-
жаление, такъв пример са 
и обвиненията, че в Китай 
се нарушават правата на 
уйгурите в Синдзян. Ста-
на известно, че през 2014 г. 
там имаше терористични 
актове на радикализирани 

ислямски групи. Уйгурите 
са мюсюлманска общност 
и като такава, те сигурно 
са трудолюбиви, доброна-
мерени, положителни хора, 
но е възможно отвън да им 
се внушава радикален ис-
лям, който води до терори-
зъм. Напълно естествено е 
Китай, както и всяка дру-
га държава, да предприема 
някакъв вид мерки, за да се 
ограничи този тероризъм. 
Но такива мерки в ника-
къв случай не могат да се 
определят и обявяват като 
нарушаване на човешките 
права, изтъква проф. Чо-
банов. Той напомня, че в 
Китай има 56 малцинства 
и китайците са много вни-
мателни към всички тях. 
Китайското правителство 
провежда постоянна поли-
тика на положително отно-
шение към малцинствата, в 
това число и към уйгурите. 
Но никоя държава в света, 
така и Китай, няма да се 
съгласи и не би могла да 
търпи тероризма. Защото 
тероризмът е акт, насочен 
срещу нарушаване правата 

на обикновения човек, на 
обикновените хора, от не-
го страдат и се убиват не-
винни хора. Затова е грозно 
Китай да бъде обвиняван в 
нарушаване на човешките 
права. Китай, който всъщ-
ност се бори срещу терори-
зма! Лично аз си обясня-
вам тези обвинения именно 
с търговската война, която 
се води срещу Китай, и за 
съжаление – с използване-
то и на нечисти средства. В 
това е убеден професорът, 
който отбелязва, че би се 
радвал, ако САЩ и прези-
дентът Байдън се ориенти-
рат от противопоставяне 
към сътрудничество, което 
ще носи огромна икономи-
ческа полза, както за Ки-
тай, така и за САЩ, защо-
то двете икономики са не-
вероятно свързани помеж-
ду си. Ползите ще бъдат и 
за целия свят. Тези две ве-
лики нации определят бъ-
дещето на света. И затова 
е много жалко, че отноше-
нията между тях са толко-
ва лоши, коментира проф. 
Чобанов. 

разговор чрез ви-
деовръзка с гер-
манския външен 
министър Хайко 
Маас китайски-
ят държавен съ-

ветник и външен министър 
Уан И каза, че отношения-
та между Китай и Германия 
остават стабилни. Устойчи-
вото им развитие не само 
отговаря на интересите на 
двете страни, но и на те-
зи на ЕС. 

Това съдейства и за по-
ложителните очаквания на 
света. Уан И посочи, че Ки-
тай е най-големият търгов-
ски партньор на Германия 
в продължение на пет по-
следователни години и за 

първи път се е превърнал 
във втория по големина па-
зар за износа на Германия. 
Миналата година обемът 
на двустранната търговия 
между тях се е увеличил, а 
сътрудничеството се е за-
дълбочило, което е знак за 
устойчивото партньорство 
между Китай и Германия и 
за общите усилия на двете 
страни за овладяването на 
пандемията. И Радио Ки-
тай обръща специално вни-
мание на мнението на ми-
нистъра, че при сегашна-
та ситуация, като основ-
ни държави със световно 
влияние, Китай и Герма-
ния трябва да продължат 
да поддържат истинския 

мултилатерализъм и да за-
силят комуникацията, коор-
динацията и взаимната под-
крепа в рамките на ООН и 
международните дела.

По-нататък в комента-
ра се посочва, че в разго-
вора между двамата мини-
стри Хайко Маас е изтък- 
нал, че Германия отдава 
голямо значение на отно-
шенията с Китай. Тя е го-
това да приеме 50-годиш-
нината от установяването 
на дипломатически отно-
шения между двете стра-
ни като възможност за раз-
работване на по-позитив-
ни програми за двустран-
но сътрудничество и насър-
чаване на по-нататъшното 

развитие на връзките меж-
ду двете страни. Германия 
е уверена, че „разединява-
нето“ с Китай не е в инте-
рес на никоя страна и че 
Берлин е готов да поддър-
жа тясна координация и ко-
муникация с Пекин по мно-
гостранни и международни 
въпроси, за да се справят за-
едно с глобалните проблеми 
и предизвикателства.

Във видеовръзката меж-
ду двамата министри са об-
менени и задълбочени мне-
ния по международни и ре-
гионални въпроси от общ 
интерес, свързани с Иран, 
Афганистан, Мианмар и 
други теми, отбелязва Ра-
дио Китай за чужбина.

естник „Лос Ан-
джелис Таймс“ 
публикува ста-
тия на дирек-
тора на Инсти-
тута за държав-

но управление на Куинс 
Андрю Бакевич, в която се 
посочва, че Китай и САЩ 
разчитат един на друг в ико-
номическата сфера. 

Ако САЩ превърнат ки-
тайско-американските кон- 

курентни отношения в „но-
ва Студена война“, това ве-
роятно ще е от полза за 
правителството и съюзни-
ците, но няма да донесе из-
года на американския на-
род.  

В статията се посочва, 
че САЩ плащат висока це-
на заради манталитета от 
Студената война, което раз-
хищава държавни сили. „В 
момента Китай произвежда 

почти всички продукти, 
нужни на американските 
потребители. Ние използ-
ваме и пари, взети назаем 
от китайски банки. 

Атаките на Вашингтон 
срещу Пекин вероятно ще 
бъдат посрещнати от ня-
кои среди с ръкопляскания, 
но САЩ и Китай се нами-
рат на една и съща плане-
та. Единствената възмож-
на опция е съвместното 

съществуване. Започване-
то на нова Студена война 
ще попречи на това и ще 
доведе до военна надпрева-
ра и конфронтации между 
двете страни. 

Единствено онези, кои-
то не знаят нищо за после-
диците от Студената война, 
приветстват това“, се под-
чертава в статията.

Проф. Георги 
чоБанов: 
За съжаление, 
сега виждаме, 
че и новият 
американски 
президент  
Джо Байдън  
продължава тази 
търговска война. 
като икономист, 
аз съм обезпокоен 
от този факт.
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навечерието на 
китайския Ден 
на космонавти-
ката в провин-
ция Хубей бе от-
крит интеракти-

вен музей, който популя-
ризира космическите нау-
ки. Той се намира в град 
Дзинджоу и е с площ от  
20 000 кв. м. 

Музеят е съвместно де-
ло на частната компания за 
сателити Commsat и мест-
но държавно предприятие. 
Той предлага над 40 инте-
рактивни и потапящи пре-
живявания в петте си зони 
– за обучение на астрона-
вти, за Луната, Марс, дъл-
бокия космос и за произ-
хода му.

Посетителите на музея 
могат да получат инфор- 
мация за реалните сатели-
ти, да проверят данни за 
орбиталната им височи-
на и температура, както и 

В

В провинция Хубей бе открит 
музей на космическите науки

сами да проектират и сгло-
бят модели. Освен това мо-
гат да обуят магнитни обув-
ки и да ходят с главата на-
долу, в безтегловния тунел 
да проведат тренировка и 
да се почувстват като ис-
тински астронавти. В му-
зея може да се разгледа и 

посветената на  Циен Сюе-
сън експозиция, който е пио- 
нер в китайските проучва-
ния на космоса. През 2016 г.  
Китай определи 24 април 
за свой Ден на космона-
втиката, за да отбележи из-
стрелването на първия си 
сателит „Дунфанхун-1“.

итай стартира 
втората фаза на 
проект за защита 
на езиковите ре-
сурси на страна-
та с цел разпрос-

транение на общия писмен 
и говорим китайски език, 
както и за защита на не-
говите диалекти и езици-
те на етническите малцин-
ства. Това съобщи Мини- 

стерството на образова-
нието на КНР, цитирано 
от агенция Синхуа. 

В момента в проек-
та участват повече от 350 
университета и изследова-
телски института, като над  
4500 специалисти са вклю-
чени в работата по защи-
тата на езика. 

Проектът, който е най- 
големият в света, стартира 

през 2015 г. От тогава досе-
га той постигна значител-
ни резултати, включител-
но изготвянето на 20-том-
на колекция от материа-
ли за културата и езиците 
на Китай. 

Първата фаза на проек-
та бе завършена през 2019 г. 
и обхвана 34 провинциал-
ни административни еди-
ници в Китай.

итай ще измес-
ти САЩ като 
най-голям пазар 
в света за инте-
лигентни домаш- 
ни устройства до 

края на 2024 г., сочи доклад 
за развитието на произвеж-
даща такива устройства ин-
дустрия. 

Продажбите в този сек-
тор в Китай се очаква да 
достигнат 36,4% от глобал-
ните през 2024 г., а делът 
им през 2025 г. ще е ве-
че 38,4%, показва изслед-
ване на консултантската 
компания International Data 
Corporation. 

Годишният ръст на про-
дажбите на интелигентни 
домашни устройства в Ки-
тай се очаква да бъде 21,9% 
през следващите пет годи-
ни. Бурното разширява-
не на пазара се дължи на 

К

К

Успешно се изпълнява проектът 
за защита на езиковите ресурси 

Най-големият пазар в света  
за домашна електроника

голямото население, раз-
растването на семейства-
та, ефективното изграж-
дане на мрежова инфра-
структура и по-активното 
насърчаване на дигитална-
та трансформация, изтъква 
консултантската компания. 

През 2020 г., продажбите на 
интелигентни домашни ус-
тройства в световен мащаб 
достигнаха 801,5 милиона 
бройки, 25,5% от които са 
били за китайския пазар, 
показва статистика на ком-
панията.

итай направи 
първоначални  
крачки в из-
граждането на 
най-голямата  
5G мрежа в 

света. Това съобщи Ми-
нистерството на индуст- 
рията и информатизацията 
на КНР, цитирано от аген-
ция Синхуа. 

Както заяви на прескон-
ференция заместник-ми-
нистърът на промишленос-
тта и информатизацията на 
Китайската народна репу-
блика Лиу Лъхун, 792 000 
базови станции 5G са по-
строени в цялата страна 
до края на февруари тази 
година. 

Според комуника-
ционния стандарт от пето 
поколение, добави офи-
циалният представител, 

към момента са свърза-
ни 260 милиона термина-
ла. Министерството из-
числява, че доставките на 
5G мобилни телефони в 
Китай ще представляват 
80% от общите достав-
ки на мобилни телефони 
през втората половина на  
годината. 

През 2021 г. Китай въз-
намерява да изгради над 
600 000 базови станции 5G. 
Министерството на про-
мишлеността и информа-
тизацията на КНР се ан-
гажира да продължи уси-
лията си за насърчаване 
на организираното създа-
ване и прилагане на 5G 
мрежа, ускоряване на при-
емането на 5G в големите 
градове и насърчаване на 
съвместното изграждане 
и споделяне. 

аскоро Цен-
търът за ком-
пютърни мре-
жи към Ки-
тайската ака-
демия на нау-

ките пусна хранилище за 
данни на хартиен носител 
(ScienceDB) с капацитет да 
обслужва потребители от 
целия свят. Той е разрабо-
тен и поддържан независи-
мо от Центъра и предос-
тавя решения не само за 
събирането, управление-
то, отварянето и споделя-
нето на данни на хартиен 
носител, но и служи като 

платформа за насърчава-
не на почтеността на на-
учните изследвания и за-
силването на международ-
ното сътрудничество.

Учените могат да съх-
раняват и да публикуват 
събраните от тях науч-
ни данни, а хранилище-
то позволява те да бъдат 
открити, достъпни и пре-
разгледани по-лесно, тъй 
като дава възможност раз-
пръснатата между различ-
ни лица информация да 
се управлява колектив-
но след обработването на 
всички „депозити“.

К

Н

Създадени са 792 000 
базови станции 5G в КНР

Специално хранилище 
за споделяне на  
научни данни
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дна от най-го-
рещите новини 
в автомобилна- 
та индустрия от  
двете страни на  
Тихия океан е  

внезапното нарастване на 
производството. В края на 
март китайският произво-
дител на мобилни устрой-
ства „Сяоми“ обяви, че вли-
за в производството на ин-
телигентни електромоби-
ли, като за целта ще съз-
даде дъщерно дружество. 
Първоначалната инвести-
ция е 10 милиарда юана, 
а в следващото десетиле-
тие трябва да достигне 10 
милиарда долара. Изпълни-
телният директор на „Сяо-
ми“ Лей Дзюн ще ръково-
ди пряко новия бизнес. Пре-
ди това президентът и гла-
вен изпълнителен дирек-
тор на китайската интер-
нет компания „Байду“ Ли 
Йенхун разкри напредъка 
на сътрудничеството им с 
„Дзили“ (Geely Automobile). 
Японски и корейски медии 
пък съобщиха новината, че 
„Епъл“ обсъжда възмож-
ността за съвместно про-
изводство на електрически 
превозни средства с „Хюн-
дай“ и „Нисан“.

Всичко това напомня за 
бума на производство на 
автомобили, който се поя-
ви на различни места след 
присъединяването на Китай 
към СТО в началото на то-
зи век. Но се наблюдават и 
някои разлики.

От една страна, „ефек-
тът на Матей“ на вътреш-
ния автомобилен пазар ста-
на виден и някои по-слаби 
компании постепенно из-
чезнаха. От друга, тъй като 
електрификацията и инте-
лигентните технологии съз-
дадоха нови възможности в 
автомобилната индустрия, 
някои ИТ компании се оп-
итаха да навлязат в секто-
ра. Отчитайки всичко то-
ва, възникват логично въ-
просите има ли достатъчно 
пространство на китайския 
автомобилен пазар и ще ус-
пеят ли тези нови играчи?

Макар производството 
на автомобили днес да е 
в голяма степен роботизи-
рано и автоматизирано, то 
все още не е прост проект. 
Автомобилната индустрия 
винаги е била разглеждана 
като капиталоемка и техно-
логично интензивна, и днес 
– с възхода на електрифи-
кацията и интелигентните 
технологии – тези й особе-
ности се засилват.

„Като стока за масо-
ва употреба, автомобили-
те представляват по-голям 
дял от разходите на дома-
кинствата и потребителите 
са склонни да разчитат по-
вече на ефекта на марката. 
Следователно, от тази глед-
на точка, ако новите играчи 
искат да привлекат клиенти 

поред официал-
ни данни през 
първото три-
месечие на та-
зи година БВП 
на Китай се е 

увеличил с 18,3% на го-
дишна база, индексът на 
потребителските цени се 
е задържал стабилен, а но-
вооткритите работни мес-
та са били 2,97 милиона.

Във връзка с това в 
своя статия френският 
вестник Les Еchos посоч-
ва, че тенденцията за ико-
номическото възстановя-
ване в Китай продължава. 

В коментар американска-
та медия CNN казва, че 
китайската икономика се 
е възстановила до нивото 
преди пандемията, благо-
дарение на подкрепящите 
политики на централното 
правителство.

„Уол Стрийт Джър-
нъл“ цитира икономиста 
Джон Лиър, според кой-
то прогнозата на Пекин 
за икономическия ръст 
през 2021 г. е сравнител-
но умерена, което оставя 
пространство за справя-
не с евентуална дългова 
и финансова криза.

Според данни на ки-
тайското Министерство на 
търговията, през първото 
тримесечие на тази годи-
на общият обем на про-
дажбите на дребно се е 
увеличил с 33,9%, което 
е доказателство за ускоре-
ния ръст на потребление-
то. „Ню Йорк Таймс“ ко-
ментира, че потребление-
то в Китай е по-високо от 
предвиденото през март, 
което е доказателство, че 
потребителите имат по-го-
лямо доверие в икономи-
ката. Неотдавна по време 
на среща с предприемачи 

китайският премиер Ли 
Къцян заяви, че запазва-
нето на стабилния ико-
номически растеж е при-
нос на Китай за световна-
та икономика. Това е до-
казано от публикуван от 
Американската търговска 
камара в Китай доклад за 
бизнес средата в страна-
та през 2021 г., в който се 
казва, че китайският па-
зар е най-важният. 75% от 
допитаните компании са 
оптимистично настроени 
за перспективите на ки-
тайския пазар през след-
ващите две години.

Е

С

Производството на автомобили показва нови 
тенденции и перспективи

внесат по-голямо въображе-
ние към интеграцията на 
традиционната и дигитал-
ната икономики.

Всъщност интелигент-
ните електромобили от-
давна се смятат за следва-
щия вход за трафик след 
смартфоните. Редица ком-
пании като „Байду“, „Ху-
ауей“ и „Тенсент“ пуснаха 
свои платформи за обслуж-
ване на автомобили, като 
всички се опитват да очер-
таят пазара на интелигент-
но шофиране и да намерят 
нови полета за развитието 
на интернет.

Според прогноза на IDC, 
мащабът на глобалната ав-
томобилна индустрия за ин-
телигентно шофиране ще 
надхвърли 1,2 трилиона до-
лара през 2035 г., а на ки-
тайската – 200 милиарда. 
Поради огромния пазар и 
естествената диверсифика-
ция на автомобилния пазар, 
независимо дали става въ-
прос за луксозен автомобил 
от висок клас, който може 
да струва милиони долари, 
или за кола за няколко хи-
ляди, всички те имат свои-
те клиенти. Затова различ-
ните марки и компании от 
всички нива могат да оце-
леят на китайския пазар.

Китайската асоциация 
на автомобилостроителите 
прогнозира, че през след-
ващите пет години мест-
ната индустрия ще прежи-
вее кръг от трансформации 
и модернизация. През 2021 
г. се очаква общият обем 
на продажбите да достигне 
26,3 милиона автомобила, 
нараствайки с около 4% на 
годишна база и да покаже 
бавна тенденция към рас-
теж. Автомобилният пазар 
също ще расте устойчиво 
през следващите пет годи-
ни, а продажбите на авто-
мобили се очаква да достиг-
нат 30 милиона бройки през 
2025 година.

от традиционните автомо-
билни компании, те пър-
во трябва да положат го-
леми усилия за изгражда-
не на доверие към марка-
та им“, казва Пан Хълин, 
директор на Института за 
дигитална икономика към 
Централния университет по 
икономика и право. Според 
него настоящата конкурен-
ция на пазара на превозни 
средства с нови енергии е 
ожесточена.

В допълнение към тра-
диционните автомобилни 
компании, които активно 
се трансформират, за да от-
говорят на променените из-
исквания, нови производи-
тели като „Тесла“ (Tesla) и 
НИО (NIO) успяват да за-
пълнят определена пазарна 
ниша. Същевременно ин-
тернет компании, включи-
телно „Епъл“, се включват 
в битката, но това стеснява 
пространството и все още 
не е ясно дали ще могат да 
спечелят доверието на кли-
ентите и да оцелеят на този 
пазар, добавя Пан Хълин.

Фактът обаче, който не 
може да бъде пренебрегнат, 
е, че независимо дали става 
въпрос за „Епъл“, „Сяоми“ 
и други технологични или 
традиционни автомобилни 
компании, още с оповестя-
ването на новини, свърза-
на със сътрудничество, те 
предизвикат ентусиазма на 
борсите. Пример за това е, 
„Сяоми“, чиито акции на-
раснаха с до 10% веднага 
след като излезе новината, 
че влиза в бизнеса с авто-
мобили.

„В наши дни производ-
ството на автомобили е ве-
че добро за представянето 
на борсите. След като една 
компания обяви план в та-
зи насока, това обикновено 
повишава цената на акци-
ите й, което също отразя-
ва уважението на капита-
ла към автомобилостроене-
то. Така че не е изненадва-
що, че технологични компа-
нии са запалени по произ-
водството на автомобили“, 
обяснява Пан Хълин. Спо-
ред него интелигентните 

електромобили неизбеж-
но ще окажат въздействие 
върху традиционните пре-
возни средства, и пазарни-
ят им потенциал е огромен. 
Освен това тенденцията е в 
областта на автомобилното 
производство да навлизат 
все повече технологии ка-
то изкуствен интелект, 5G и 
други, включително в сфе-
рата на обслужването.

„Развитието на автомо-
билите към интелигентни 
терминали е обща тенден-
ция и това ще донесе ог-
ромни пазарни ползи“, по-
сочва Ян Сяолин, анализа-
тор на автомобилната ин-
дустрия. Различни знаци 
показват, че интелигент-
ните електромобили имат 
сериозен потенциал, а в бъ-
деще може да има и повече 
нови играчи, участващи в 
тяхното производство.

Според Ян Сяолин, по-
пулярността на смартфо-
ните отваря вратата към 
мобилната интернет ико-
номика, а интелигентни-
те електромобили също ще 

В макроикономическата политика на 
Китай няма рязка промяна
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Провинция Джъдзян
Координати: 29°12’ N 120°30’ E

Граници: на север – Дзянсу и Шанхай, 
на северозапад – Анхуей, на запад – Дзянси,  
на юг – Фудзиен, на изток – Източнокитайско море 

Площ: 101 800 кв. км – 26-а по ранг в Китай

Географски обекти: планини – Йенданг, Тиенму, Тиентай и Моган, 
реки – Цянтанг и Оу, Западното езеро на Ханджоу и южното 
езеро Дзясинг, над три хиляди острова по крайбрежието 

Най-висока кота: връх Хуангмаодзян  – 1929 м

Градове и административни центрове:  
Ханджоу – столица и най-голям град, Нинбо, Уънджоу 

Административно деление:  
Префектури 11, Окръзи 90, Общини 1570

Население (2018): 57 370 000 души – 10-а по ранг в Китай

Плътност на населението: 560 /кв. км – 8-а по ранг в Китай

Етнически състав: хан – 99,2%, шъ – 0,4%, други

Градове и 
административни 

центрове 
ханджоу е столица на 

провинцията и се намира 
на 180 км югозападно от 
Шанхай, в равнината на ре-
ка Яндзъ и на брега на за-
лива Ханджоу, където ре-
ка Цянтан се влива в Из-
точнокитайско море. Хан-
джоу включва и забележи-
телното Западно езеро. То 
има пристанище и е важен 
транспортен възел. Площта 
му е 16 596 кв. км, а насе-
лението е 8 700 373 жите-
ли. Ханджоу многократно е 
оценяван от сп. „Форбс“ за 
най-добрия търговски град 
в континентален Китай.

Нинбо е един от голе- 

изкуствени острови. За-
падното езеро е повлияло 
на поетите и художниците 
през цялата китайска ис-
тория заради своята при-
родна красота и истори-
чески реликви. През 2011 
г. е обявено за обект на 
ЮНЕСКО от световното 
наследство.

Китайският музей на 
коприната е най-големият 
музей на коприната в све-
та, разположен на площ от 
50 000 кв. м с осем излож-
бени зали, в които е разка-
зана историята на коприна-
та – от произхода до начи-
на на обработка и употре-
бата й. В него има мостри 
и реликви, датиращи от-
преди 5000 г. 

Музеят на реликвите 
Куахуцяо – археологиче-
ският обект на останките 
от Куахуцяо датира от епо-
хата на неолита. Находките 
говорят за общност, която 
е живяла в наколни дърве-
ни жилища, построени над 
блатото. Открити са кера-
мични произведения и дру-
ги битови предмети.

Музеят на китайската 
медицина Хуцингю Тан е 
разположен в сградата на 
аптека, построена в края 
на династията Цин. Музей-
ната част съдържа безброй 
китайски билки, целебни 
кремове и еликсири.

Географски данни
Релефът на провинция 

Джъдзян е разнообразен, 
като хълмовете заемат око-
ло 70% от общата площ. До-
лини и равнини се срещат 
главно по крайбрежието и 
край реките. 

Има над три хиляди ос-
трова и много заливи. евер-
ната част на провинцията 
се намира южно от делта-
та на Яндзъ и е с равни-
нен релеф около градове-
те Ханджоу, Дзясинг и Ху-
джоу, където китайският  
Голям канал влиза от се-
верната граница и стига 

до Ханджоу. Друга относи-
телно равна зона се намира 
по поречието на река Цю 
около градовете Цюджоу и 
Дзинхуа. Климатът е вла-
жен, субтропичен, с чети-
ри сезона. Средната годиш-
на температура е около 15° 
C до 19° C. 

Инфраструктура на 
провинцията

Джъдзян се радва на 
удобен транспорт поради 
благоприятното си место-
положение. Освен добре 
развита жп мрежа има и 
седем летища, включител-
но две международни.

Икономика на 
провинцията

Провинция Джъдзян е 

една от най-богатите и раз-
вити провинции в Китай, 
като се нарежда на 4-то 
равнище по БВП на на-
ционално равнище.

Провинцията следва 
собствен модел за развитие, 
наречен “модел Джъдзян”, 
който се основава на при-
оритизиране и насърчава-
не на предприемачеството 
с акцент върху малкия биз-
нес. Икономиката на Джъд-
зян се основава на елек-
тромеханични индустрии, 
текстил, химическа про-
мишленост, храни и стро-
ителни материали. 

мите градове в провинция-
та. Намира се на крайбре-
жието на Източнокитайско 
море и е важно приста- 

нище на страната. Площта 
му е 9365,58 кв. км, а на-
селението е 3 089 180 жи-
тели (2010 г).

Уънджоу е единственият 
град в Китай, проектиран 
от основателя на фъншуй, 
– философа Гуо Пу. Разпо-
ложен е в крайния югоиз-
ток на провинция Джъдзян 
и е заобиколен от планини 
и Източнокитайско море.

Забележителности на 
провинция Джъдзян

Западното езеро в хан-
джоу е разделено на пет 

секции от три канала. В 
езерото има множество 
храмове, пагоди, гради-
ни, както и естествени и 

Изглед към Западното езеро 

Центърът на Ханджоу
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Координати: 43° 42’ N 126° 12’′E

Граници: на изток – Северна Корея, Русия (Приморски край) и 
Японско море, на запад – Авт. регион Вътрешна Монголия, на 
север – провинция Хъйлундзян, на юг – провинция Ляонин. 

Площ: 191 126 кв. км – 14-а по ранг в Китай

Географски обекти: планини – Чангбайшан, Джанг Гуангцай и 
Лунганга, реки – Ялу и Тумън в крайния югоизток, Ляо на 
югозапад и Сухуа и Нън на север.

Най-висока кота: връх Чангбай – 2744 м 

Градове и административни центрове: 
Чанчун – столица и най-голям град, Дзилин

Административно деление:  
9 префектури, 60 окръга, 1006 общини

Население (2010): 27 462 297 – 21-ва по ранг в Китай

Плътност на населението: 140 / кв. м – 23-та по ранг в Китай

Етнически състав: хан – 91%, корейски – 4%, манджурски – 4%, 
монголски – 0,6%, хуей – 0,5%

Провинция Дзилин

Географски данни
Провинция Дзилин е 

една от трите провинции 
на Североизточен Китай. 
Нейната столица е Чанчун. 

благородници, гробница 
на генерал и паметника 
на деветнадесетия импе-
ратор на царство Когурьо, 
които сега са обекти на 
световното наследство на 
ЮНЕСКО. Повечето от 
тях се намират около град 
Дзи’ан. 

Конфуцианският храм 
Уън Мяо в град Дзилин, 
който заедно с храмовете 
на Конфуций в Нанкин, 
Пекин и Цюфу образуват 
„Четирите храма на Китай“. 
Това е важен национален 

Провинцията е богата на 
природни минерални на-
ходища със 136 вида ми-
нерали, от които 70 се из-
ползват.

В Дзилин има изоби-
лие от приблизително  
27 000 вида диви растения 
и 9000 вида лечебни билки. 

Провинцията е богата 
на големи запаси от нефт, 
газ, въглища, желязо, ни-
кел, молибден , талк, гра-
фит, гипс, циментови ска-
ли, злато и сребро. Запа-
сите от шисти са най-го-
лемите в страната.

Дзилин е с най-висо-
ка надморска височина на 
югоизток и леко спада на 
северозапад. Има северно 
онтинентален мусонен кли-
мат, с дълги, студени зими 
и кратко топло лято. Сред-
но валежите са от 350 до 
1000 мм.

Инфраструктура на 
провинцията

Дзилин има 35 216 км 
магистрали и отлична жп 
мрежа с основен център 

Чанчун. Четири са основ-
ните нови железопътни 
проекта. Един от тях е ви-
сокоскоростната железо-
пътна линия Харбин-Да-
лиен, по която влаковете 

се движат с скорост до 350 
км/ч. 

Железопътната мрежа в 
Дзилин може да бъде раз-
делена на две посоки – се-
верозапад-югоизток и юго-
запад-североизток. 

Основната магистрал-
на линия Пекин-Харбин 
преминава през северната 
и южната част на Дзилин. 
От провинция Дзилин тя 
стига до Харбин, Шънян, 
Далиен, Пекин, Тиендзин, 
Сиан, Шъдзяджуан, Ухан, 
Дзинан и други. В провин-
цията има 6 международ-
ни летища.

Дзилин няма излаз на 
море, но речното корабо-
плаване е възможно от ап-
рил до ноември. 

Основните речни прис-
танища са в градове-
те Да’ан, Дзилин и Фую. 
През 2007 г. Дзилин за-
почна строителството на 
двуфазно цялостно речно 
пристанище на река Сун-
хуа, което ще се свързва с 
водните пътища на Севе-
роизточен Китай. 

Градове и 
административни 

центрове
Чанчун е най-големият 

град и административен 
център на провинция Дзи-
лин. Градът е с площ от 
3616 кв. км и с население 
от 3 225 557 жители (2000). 

Чанчун е голям търгов-
ски център и има повече 
от 1700-годишна история. 
Разположен е на 670 м над-
морска височина. В Китай 
е известен е като „града на 
автомобилите“ и е важна 
индустриална база с особен 
фокус върху автомобилния 
сектор. 

Дзилин е вторият по го-
лемина град и бивша сто-
лица на провинция Дзилин. 
Площта му е 27 166,37 кв. 
км и е с население 4 413 
517 души (2010). 

Градът е известен още 
като речния град заради 
минаващата там река Сун-
хуа. През 2007 г. Дзилин е 
бил домакин на Азиатски-
те зимни игри.

защитен обект. Размерът на 
сградите и високото ниво 
на строителство са уникал-
ни за феодалното общество. 

Връх Чангбайшан е ви-
сок 2749 м и е на грани-
цата между Китай и Се-
верна Корея. Той е покрит 

Забележителности на 
провинция Дзилин

Останките от древното 
царство Когурьо включ-
ват четиринадесет импе-
раторски гробници, два-
десет и шест гробници на 

със сняг през цялата годи-
на и на практика няма жи-
ва растителност в горната 
част на планината. 

В превод името му озна-
чава „Завинаги бяла пла-
нина“. Чангбайшан е ед-
на от природозащитните 
зони в Китай, обхващаща 
площ от над 200 000 хекта-
ра. Той има здравословна 
природна среда и екосис-
тема със световноизвестни 
скъпоценни животни като 
североизточни тигри, сики, 
самури и др. 

Изглед от планината Чанбайшан  
и езерото Тианчи 

Изглед от град Чанчун 

Кралска гробница,  
част от  древното царство Гогурьо
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а 20 април в 
Пекин бе даден  
стартът на Го-
дината за съ-
трудничество 
в областта на 

зеленото развитие и опаз-
ването на околната среда 
между Китай и страните от 
Централна и Източна Ев-
ропа (ЦИЕ), съобщи Радио  
Китай. 

В събитието участва-
ха секретарят на партий-
ния комитет на Министер-
ството на екологията Сун 
Дзинлун и китайският за-
местник външен министър 
и директор на Секретариа-
та за сътрудничество между 
Китай и страните от Цен-
трална и Източна Европа 
Цин Ган.

Сун Дзинлун изрази на-
дежда различните страни 
да подкрепят изграждане-
то на механизма за сътруд-
ничество и да задълбоча-
ват обмена между прави-
телствата, научноизследо-
вателските органи и ком-
паниите от двете страни, 

Н

Година на сътрудничеството 
между Китай и ЦИЕ в 
зеленото развитие и 
опазването на околната среда

да подкрепят изграждането 
на международния съюз за 
зелено развитие в рамки-
те на инициативата „Един 
пояс, един път“, за да може 
сътрудничеството в облас-
тта на екологията да бъде 
издигнато на ново по-ви-
соко ниво.

Цин Ган каза, че през 
2021 г., която е определена 

като Година за сътруд-
ничество между Китай и 
страните от ЦИЕ в облас-
тта на зеленото развитие 
и опазването на околната 
среда, Китай е планирал 
редица събития в тази об-
ласт, така че да се реали-
зират резултати от среща-
та на високо ниво между 
КНР и страните от ЦИЕ.

итай си е по-
ставил цел да 
редуцира де-
ла на въгли-
щата в енер-
гийния микс 

до по-малко от 56% през 
тази година, се казва в на-
соки, публикувани от Дър-
жавното енергийно упра-
вление. 

Потреблението на въ-
глища през 2020 г. е било 
56,8% от общото, а през 
2019 г. 57,7%. 

През 2021 г. Китай 
ще продължи да заме-
ня въглищата в крайно-
то потребление на енер-
гия с електричество, екви- 

валентно на 200 милиар-
да киловатчаса, като в съ-
щото време увеличи про-
цента на електроенергия-
та в крайното потребле-
ние до 28%, се посочва в 
документа.

Страната ще продължи 
да насърчава отоплението 
с чиста енергия, за да га-
рантира, че повече от 70% 
от домакинствата в север-
ните райони ще използват 
чиста енергия. 

През миналата година 
Китай обяви целите си да 
постигне пик на въглерод-
ните емисии до 2030 г. и 
въглероден неутралитет  
до 2060 г.

ай-дългият маршрут на автономен ав-
тобус в Китай, с обща дължина от 15,3 
км, е в град Суджоу, провинция Дзянсу.

Наскоро китайският клон на CB 
Insights, „Чайна мобайл“ и пекинска тех-
нологична компания представиха съв-

местен доклад за първия автономен автобусен марш-
рут, който използва 5G технологии. Той бе пуснат в 
град Суджоу, до момента е достигнал общ експло-
атационен пробег от 15 000 км и е обслужил над  
11 000 пътници, като средният им брой на ден е 
около 116 души, се посочва в доклада. В града има 
общо четири такива маршрута.

В момента четири държави – Китай, САЩ, Фин-
ландия и Германия, имат автономни автобуси. Об-
щата дължина на такива автобусни маршрути в Ки-
тай достигна 54,6 км. Плановете на страната са да 
ги разшири до над 60 до 2022 г., с обща дължина 
повече от 300 км, се посочва още в доклада.

К

Н

Потреблението на 
въглища  ще продължи 
да намалява

Суджоу има най-
дългия маршрут на 
автономен автобус

итай и САЩ пуб-
ликуваха съв- 
местно изявле-
ние след разго-
вори, проведе-
ни между ки-

тайския пратеник за измене-
нието на климата Сие Жън-
хуа и специалния пратеник 
на американския президент 
по въпросите на климата 
Джон Кери в Шанхай, съ-
общи агенция Синхуа, коя-
то публикува текста на из-
явлението. 

В документа се казва, 
че КНР и САЩ са решени 
да работят помежду си и с 
други държави за справяне 
с климатичната криза, на 
която трябва да се обърне 
внимание с цялата сериоз-
ност и спешност, които се 
изискват. Това включва как-
то засилване на собствени-
те им действия, така и съ-
трудничество в многостран-
ни процеси като Рамкова-
та конвенция на ООН за 
изменението на климата и 
Парижкото споразумение. 

И двете страни при-
помнят своя исторически 
принос за разработването, 
приемането, подписване-
то и влизането в сила на 
Парижкото споразумение 
чрез тяхното ръководство и 

К

КНР и САЩ са решили да 
работят съвместно за 
справяне с климатичната криза

сътрудничество между две-
те страни по изменението 
на климата. Продължавай-
ки напред, Китай и САЩ 
се ангажират твърдо и да 
работят заедно помежду си 
и с други, за да се прила-
га по-добре това споразу-
мение. 

Китай и САЩ ще пред-
приемат и други действия 
в краткосрочен план, за да 
допринесат допълнително 
за преодоляване на кли-
матичната криза, се каз-
ва в документа, в който се 
посочва, че и двете стра-
ни планират да предпри-
емат подходящи мерки за 
максимизиране на меж-
дународните инвестиции 

и финансиране в подкре-
па на прехода от високовъ-
глеродни изкопаеми горива 
към зелени, нисковъглерод-
ни и възобновяеми енергии 
в развиващите се страни. 
Китайската и американ-
ската страна ще продъл-
жат да си сътрудничат, за 
да улеснят успешното про-
веждане на 15-ата среща на 
Конференцията на страни-
те по Конвенцията за би-
ологичното разнообразие 
(COP-15) в Кунмин, Китай. 
Двете страни  отбелязват 
важността на глобалното 
биологично разнообразие  
след 2020 г. 

Страницата подготви 
Любомир МИхАйЛОВ

Изгражда се Международен съюз за зелено развитие в рамките 
на инициативата „Един пояс, един път“, за да се издигне 
сътрудничеството в екологията на ново по-високо ниво
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олемите и сред-
ни градове с до-
бра инфраструкту-
ра, голям потреби-
телски потенциал 
и висока степен на 

интернационализация са 
готови да станат междуна-
родни центрове за потреб-
ление, подчертава медията. 
„Сред моите приятели ви-
наги има някой, който пъ-
тува всеки месец до Хай-
нан“, казва Гън Сяочън, жи-
телка от провинция Анхуей. 
Тя споделя още, че преди 
често е купувала безмитни 
стоки при пътуванията си в 
чужбина, но заради епиде-
мията от миналата година 
сега няма тази възможност. 

Но Хайнан вече се е пре-
върнал в добра дестинация 
за желаещите да си купят 
безмитни стоки. На 30 де-
кември 2020 г. с пускането 
в действие на трите безмит-
ни магазина в Хайнан, в ос-
тровната провинция вече 
има общо 7 такива. Очаква  
се да се увеличат до 10 в 
края на тази година. 

От 31 декември до 2 яну-
ари само за три дни стоко-
обменът на седемте мага-
зина е надвишил 550 ми-
лиона юана, с ръст от над 
200% спрямо същия пери-
од на по-миналата 2019 г. И 
Саня и централният град на 
провинцията Хайкоу имат 
желание да станат между-
народни центрове за по-
требление.

Епидемията  
не пречи на шопинг 

ентусиазма
Тези градове не са един-

ствените, които преследват 
тази цел. От Народния пло-
щад до брега на река Ху-
анпу, от двете страни на 
улица Нандзинлу в Шан-
хай е пълно с молове. Дори 
епидемията и студът не ус-
пяха да попречат на шопинг 
ентусиазма на местните жи-
тели. 

На 31 декември 2020 г. 
продажбите на търговския 
център First Yaohan mall дос-
тигнаха 600 милиона юана, 
a на мол New World 140 ми-
лиона, с което започна но-
вогодишното потребление 
в града. Представител на 
градския комитет на ККП 
в Шанхай по търговията, 
консумацията, инвестици-
ите и външната търговия 
заяви, че те ще са прио-
ритети за Шанхай при но-
вото развитие и че градът 

Г

Китайски градове стават шопинг рай за 
местните и чуждестранните потребители

Неотдавна в курорта Саня на остров Хайнан бяха открити още три безмитни търгов-
ски центъра, с което се повиши статутът на островната провинция като международен 
център за потребление и туризъм.  В изработената от ЦК на ККП 14-а петилетка за 
социално-икономическото развитие и перспективата за 2035 г. се предвижда превръ-
щането на някои градове в международни центрове за туризъм и потребление. Пекин, 
Шанхай и Гуанджоу също обявиха, че имат готовност да се превърнат в рай за потре-
бителите. В подробен репортаж за тази важна нова тенденция в страната Радио Китай 
за чужбина разказва как тя се превъплъщава в живота и какво трябва да се направи за 
нейното максимално реализиране.

ще работи активно за пре-
връщането си в междуна-
роден център за потребле-
ние след овладяването на 
епидемията.

Като един от центровете 
в района на Големия залив, 
Гуанджоу също има амби-
циите да се превърне в цен-
тър за потребление, не само 
за страната, но и за света. 
Западният град Чънду съ-
що има подобно желание, 
освен това той е известен 
и със спокойния си живот, 
пандите и екотуризма.

Какви условия трябва да 
притежават градовете, 

за да се превърнат в 
световни центрове за 

потребление? 
Според Дун Чао, дирек-

тор на Института за проуч-
ване на логистиката и по-
треблението към Колежа 
за изследване на междуна-
родната търговия и иконо-
мическото сътрудничест-
во на Министерството на 
търговията, се необходими 
три условия. Първо, градо-
вете трябва да имат добра-
та градска инфраструктура, 
както и добра природа и ви-
соко ниво на обществени-
те услуги. Второ, трябва да 
имат потенциал в сферата 
на потреблението в града, 
както и околните му градо-
ве. Трето, трябва да има ви-
сока степен на интернацио-
нализация, т. е. да има меж-
дународно влияние, среда 
и услуги. Затова в сегашен 
Китай освен Пекин, Шан-
хай, Гуанджоу и Шънджън, 
някои добре развити от вто-
ра степен градове също е 

потреблението в страната.
През 2019 г. средният 

БВП на глава от китайското 
население надвиши 10 000 
щатски долара. Ускорява се 
подобряването на потреби-
телската структура и се уве-
личава търсенето на стоки 
от по-известни марки и с 
по-добро качество. Изграж-
дането на такива центрове 

може да предостави добра 
платформа, чрез която по-
требителите могат спокой-
но и ефикасно да пазаруват.

За китайските марки 
превръщането на градове-
те като международни цен-
трове за потребление без 
съмнение е добра платфор-
ма за тяхното представяне 
и успешно развитие. Спо-
ред Дун Чао все още липс-
ват достатъчно канали за 
представяне на китайски-
те стоки, затова изгражда-
нето на центровете ще по-
могне на местните стоки да 
достигнат по-широка пуб-
лика, както и да повиши 
тяхната международна кон-
курентоспособност и по-до-
бро участие в международ-
ния пазар.

КНР е най-големият  
в света пазар  

на луксозни стоки
Другото предимство е 

задържането на хората с ви-
соки приходи. Китай има 
най-голямата и най-бързо 
растяща средна класа, съ-
щевременно е и най-голе-
мият пазар за луксозни сто-
ки в света. По данни на 
Bain Capital през 2019 г. ки-
тайците са закупили лук-
созни стоки на обща стой-
ност от 98,4 милиарда ев-
ро в страната и в чужби-
на, което е една трета от 
световното потребление, 
но по-голямото количество 
се е случило извън стра-
ната. Дун Чао изтъква, че 
изграждането на тези цен-
трове ще запази потребле-
нието на високо ниво, ще 
засили икономическото раз-
витие и ще допринесе за за-
етостта и данъчното обла-
гане в страната.

В момента в сравнение 
с известните международ-
ни градове, като Париж, 
Лондон, Токио китайските 
се различават по наличие-
то на големите марки, без-
митна система за търговия 
на дребно, нивото на услу-
ги, потребителската среда и 
удобствата. Освен тези не-
ща те трябва да предоста-
вят добри услуги в облас-
тта на хотелите, забавлени-
ята, фитнеса, културата и 
изложбите. А в тези сфери 
китайските градове имат 
още голямо пространство 
да се усъвършенстват.

Експертите посочват 
още, че и правителството 
трябва да създаде политики 
за предоставяне на удобства 
при пресичането на грани-
ците, при плащането, връ-
щането на данъци при на-
пускане на страната и сти-
мулиране на безмитната 
индустрия, за да се създа-
де най-добрата среда за под-
готвяне на международни-
те потребителски центрове 
в страната.

Един международен цен-
тър за потребление прин-
ципно е най-високото ниво 
на задоволяване на потреб-
лението в самата държава 
и дори в световен мащаб. 

Развитието им ще допри-
несе не само за задоволя-
ване на потребителските 
нужди на местните жите-
ли, но и за изграждането на 
структурата за новото раз-
витие на база на вътреш-
ния цикъл на икономиче-
ското развитие с взаимното 
стимулиране на вътрешната 
и външна икономика, каз-
ва още директорът на Ин-
ститута за проучване на ло-
гистиката и потреблението 
към Колежа за изследване 
на международната търго-
вия и икономическото съ-
трудничество на китайско-
то Министерство на търго-
вията Дун Чао.

възможно да станат меж-
дународни центрове за по-
требление.

Защо толкова много гра-
дове в страната искат да се 
включат? Защото това мо-
же да събере повече потре-
бителски ресурси, да раз-
пространи повече китайски 
марки и да се задържат ди-
видентите от потребители-
те с по-високи доходи.

Много градове се 
конкурират за най-добър 
международен център за 

потребление
Много градове се кон-

курират за титлата „меж-
дународен център за по-
требление“, защото това е 
неделима част от тенден-
цията през последните го-
дини за повишаване на 

Неотдавна в курорта Саня бяха открити още три безмитни търговски центъра, с което се повиши 
статутът на островната провинция като международен център за потребление и туризъм

Големите и средни китайски градове с добра инфраструктура, 
голям потребителски потенциал и висока степен на 
интернационализация са готови да се превърнат в 

международни центрове за потребление
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Въздухът на Шънджън мирише на 
пари, младост и тропици

Г
рад Шънджън е 
не само най-мла- 
дият, но и най- 
младежкият, кое-
то през погледа на 
5-хилядната китай- 

ска история изглежда впе-
чатляващо.

Миналата година на 26 
август, Шънджън отпраз-
нува 40-ия си рожден ден 
с невиждано по мащабите 
си светлинно шоу, в което 
бяха осветени десетки не-
бостъргачи, имаше заря и 
светлинен танц на 2000 дро-
на в небето.

Защо не след като БВП 
за 2019 година възлизаше 
на 382 милиарда долара с 
годишен растеж от 6.7%, а 
през годината на COVID се 
намали до скромните 3.9%.

Името на града Шън-
джън （深圳） произлиза от 
наименованието на един от 
местните диалекти – хака, 
за дълбоки ровове, които са 
разделяли нивите и рибар-
ниците. Въпреки че Шън-
джън се появява за първи 
път като географско поня-
тие в историческите запи-
си на династията Мин око-
ло 1410 г., градът е основан 
едва през 1980 г. 

За това Шънджън да 
стане 

първата Специална 
икономическа  
зона на Китай 

много важна причина е 
уникалното му географ-
ско разположение – на гра-
ницата с Хонконг и от из-
точната страна на делтата 
на Перлената река, на бре-
га на океана. Шънджън е 
превъплъщение на извест-
ните думи на Дън Сяопин, 
че „не е важно дали кот-
ката е черна или бяла, а 
дали лови мишки”. През 
1992 г. Дън Сяопин посеща-
ва Шънджън за втори път 
и произнася речта: Плано-
вата икономика не е равна 
на социализма, пазарната 
икономика не е равна на 
капитализма. 
Шънджън е лабораторията 

на китайската 
икономическа реформа. 
Там се изпробват най- 

различни модели и се при-
лага в действие „социали-
зъм с китайски характерис-
тики”. Успешните практи-
ки после се прилагат в дру-
гите райони на страната. 
Затова в Шънджън инвес-
тира цялата страна. Всяка 
провинция на Китай има 
свое представителство в 
града. През февруари 1992 
г. Централното ръковод-
ство на Китай предостави 
на общинското събрание на 

са от Шънджън. Градът е 
побратимен с над 70 града 
по света, включително и с 
нашия Пловдив.

вината от двете хиляди ква-
дратни километра площ на 
Шънджън е застроена, в не-
го има толкова много из-
градени и добре поддържа-
ни паркове, че той е оп-
ределен от ЮНЕСКО за 
град градина. Построени 
са най-различни сухоземни 
и водни развлекателни мес-
та и съоръжения. Има дори 
и изкуствена писта за кара-
не на ски и сноуборд. Това 
привлича не само вътреш-
ни, но и външни туристи. 

Шънджън и неговата По-
стоянна комисия правомо-
щието да формулират мест-
ни закони и разпоредби.

Шънджън се създава ка-
то буферна зона за по-бър-
зото приобщаване на Хон-
конг и по-ефективното при-
лагане на доктрината „Ед-
на държава, две системи”.

Така Шънджън от една 
съвкупност от рибарски 

селища с население 
от 300 000 само за 40 

години се превръща в 20 
милионен мегаполис от 

международно значение. 
Според класациите на 

сп. „Форбс“ за 2019 година 
Шънджън е на 12-о място 
в света сред най-скъпите 

за живеене градове и е на 
7-о място по брой на ми-
лиардери. Четирима от де-
сетте най-богати китайци 

Най-характерните 
индустрии в Шънджън са: 

1. Високите технологии 
Тук са някой от ки-

тайските технологични ги-
ганти като Huawei, Tencent, 
Konka, Zte, Mindray и др. 

2. Финансов център 
На 1 декември 1990 г. 

е създадена втората фон-
дова борса в Китай Шън-
джънската фондова борса. 
Сега градът е определен 

за център на развитие и  
внедряване на blockchain 
технологиите. В Шънджън 
вече могат да се издават 
blockchain фактури и да се 
разплаща с дигиталния ва-
риант на юана. 
3. Търговски, транспортен 

и логистичен център 
Изградена е широка 

мрежа от водни, сухопът-
ни, въздушни и железопът-
ни възли. Това е градът с 
най-голям брой пристани-
ща, най-голям брой хора, 
влизащи и излизащи, и 
най-голям обем на трафи-
ка в Китай. 

4. Туристически център 
Въпреки че почти поло- 

Издателството Lonely Planet 
беше избрало Шънджън в 
първите три дестинации за 
посещение през 2020 годи-
на. Ако чужденец иска да 
види съвременното лице на 
Китай, то трябва да посе-
ти Шънджън.

Шънджън има  
много „най-“. 

Едно от тях е това, че 
той е най-мигрантският 
град на Китай. Шънджън 
е символът Go East, сим-
волът на „Китайската меч-
та”. Много млади китайци 
от вътрешността на страна-
та си пробват късмета там. 
Затова е и най-младежки-
ят град в Китай. Средна-
та възраст на населеното 

Живко сПасов, 
специално за  
в. “китай днес”  
от Шънджън

Въздушен поглед към район Янтиен 
заедно с морето и пристанището 

Поглед към Шънджън,  
на преден план се виждат сградите  
на Специалната икономическа зона

Квартал Луоху 
– най-старият 
търговски център

Финансовият район Футиен  
и най-високата сграда Пинг Ан
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30 минути пет пъти сед-
мично, а другата да ходи 
бързо за същия период, 
за да повиши сърдечния  
ритъм.

Екипът учени измерил 
кръвното налягане на учас-
тниците преди и след екс-
перимента по три начина: 
в седнало и легнало поло-
жение, както и в продъл-
жение на 24 часа с помо-
щта на преносим апарат за 
кръвно. Участниците и в 
двете групи приемали при-
близително еднакви коли-
чества сол и добавили уп-
ражненията към обичай-
ната си рутина.

След осем седмици се 
оказало, че при групата, 
която изпълнявала упраж-
нения за разтягане, кръвно-
то налягане намаляло по-
вече, отколкото при онези, 

че има по-малко съпроти-
вление на кръвния поток и 
като следствие се понижа-
ва кръвното.

Предишни проучвания 
върху хора и животни съ-
що показват, че разтягане-
то може да подобри пото-
ка на кръвта към муску-
лите и тъканите. А едно 
изследване установило, че 
то е по-ефективен начин 
за намаляване на кръвно-
то при бременност, в срав-
нение с ходенето.

Освен това разтягане-
то укрепва съединителна-
та тъкан, подобрява гъвка-
востта и помага на тялото 

здРавЕ

Упражненията за разтягане и 
високото кръвно налягане

М
илиони са хо-
рата по света, 
които страдат 
от хипертония 
(високо кръв-
но). За щастие, 

тя е състояние, с което мо-
же да се живее дълго, сти-
га да бъде контролирано 
адекватно.

Кръвното се покачва, 
когато кръвта в артериите 
се движи под по-високо 
от нормалното налягане.
За нормални се считат 

параметри на горната спря-
мо долната граница око-
ло съответно 120/80, а за 
опасни, когато се качат над 
130/90.

Високото кръвно наля-
гане уврежда кръвоносните 
съдове, което от своя стра-
на повишава риска от ин-
султ, инфаркт, бъбречна не-
достатъчност и болест на 
сърцето. При 90% от слу-
чаите конкретната причина 
за появата му е трудно да 
се определи, но множество 
фактори са признати като 
предразполагащи към това 
състояние, например над-
нормено тегло, обездвиж-
ване, стрес, неправилно 
хранене. Следователно ед-
на от основните стъпки за 
подобряване и нормализи-
ране на кръвното наляга-
не е промяната в начина 
на живот, като се обърне 
внимание на правилния и 
пълноценен хранителен ре-
жим, както и на редовни-
те физически тренировки.
Упражненията предпазват 
и намаляват симптомите, 

ако вече има такива. 
Те са важни, защото 

провокират сърцето да из-
помпва кръв без допълни-
телно усилие. Така се на-
малява напрежението вър-
ху стените на кръвоносните 
съдове и в резултат кръв-
ното се нормализира. Ос-
вен това спортът помага да 
се стопят мазнините, да се 
ограничи стресът и да се 
повиши настроението.
Кой вид упражнения обаче 

е подходящ и ефективен 
за понижаване на 

кръвното налягане? 
Едно скорошно проуч-

ване на канадски учени 
предполага, че вероятно 
ефектът от упражненията 
за разтягане е по-добър, от-
колкото от бързото ходене.

„Всеки си мисли, че уп-
ражненията за разтягане са 
само за мускулите“, казва 
ръководителят на проуч-
ването, кинезиологът Фил 
Чилибек от Университета 
в Саскачеван, Канада, до-
бавяйки, че когато се раз-
тягат мускулите, се разтя-
гат и всички свързани с тях 
кръвоносни съдове, вклю-
чително и артериите. Това 
намалява сковаността на 
артериите, което означава, 

високото кръвно, което оз-
начава, че би било труд-
но да се отдели ефектът от 
дишането при самото раз-
тягане.

Освен това участници-
те в експеримента били 
наблюдавани само някол-
ко пъти седмично, така че 
за останалите сесии учени-
те им се доверили, че след-
ват същия стандарт. Тряб-
ва да се спомене също, че 
в проучването се включи-
ла малка група добровол-
ци, като само 35 от тях из-
държали до края на осем-
седмичната програма.

Учените не могат все 
още да потвърдят и 

колко траен е ефектът от 
разтягането, 

защото ползите от него е 
вероятно да изчезнат вед-
нага щом хората спрат да 
изпълняват упражненията.

Друга полезна констата-
ция от проучването била, че 
при бързоходците размерът 
на талията намалял повече, 
отколкото при участници-
те в другата група. „Неща 
като ходенето, колоездене-
то и ски бягането имат по-
ложителен ефект върху те-
лесните мазнини, нивата на 
холестерола и кръвната за-
хар“, казва Чилибек, кой-
то заедно с другите автори 
на проучването заключва, 
че за да се поддържа сър-
цето в добра форма, е най-
добре разтягането да се до-
бави към обичайните аероб-
ни упражнения.

които ходели бързо.
„Това откритие е важно, 

защото предлага на хората 
повече упражнения за на-
маляване на кръвното на-
лягане“, пишат авторите в 
своята статия, която бе пуб-
ликувана в сп. Journal of 
physical activity and health.

Но за да се разбере как 
точно разтягането понижа-
ва кръвното налягане, са 
необходими допълнителни 
проучвания. Освен че об-
лекчава притока на кръв, 
то вероятно е свързано и 
с бавното и контролирано 
дишане, което съпровожда 
упражненията. Известно е, 
че дихателните упражне-
ния в йога също понижават 

да се адаптира към увели-
чаващата се физическа ак-
тивност.

Настоящото проучване 
продължило осем седми-
ци и в него участвали хо-
ра с умерена степен на хи-
пертония. Негова цел би-
ла да провери какво въз-
действие оказват бързото 
ходене и разтягането вър-
ху високото кръвно.

В проучването се 
включили 40 мъже и 

жени на средна възраст 
61 години.

 Те не били запознати с 
целите му, а само трябва-
ло да изпълняват зададе-
ните им задачи. Участни-
ците били разделени в две 
групи. Едната трябвало да 
прави упражнения за раз-
тягане в продължение на 

е 32.5 години. Младите 
са привлечени не само от 
добрата работна среда и 
възможностите за разви-
тие, но и от високото за-
плащане. Средният годи-
шен приход е  64 878 юана 
на глава от населението 
и е трети в страната след 
Шанхай и Пекин. Този 
факт е впечатляващ, като 
се има предвид 20-мили-
онното население и сто-
тиците заводи.

През 2011 г. в Шънджън 
се проведе 26-ата лятна 

универсиада. 
Беше изключително 

добре организирана и с 
чисто нови съоръжения 
и постройки. Световната 
младеж видя Шънджън. 
През следващата година 
започнаха да идват мно-
го млади хора от чужбина 
и да търсят тук реализа-
ция. Тогава често бях ка-
нен на вечери, организи-
рани от консулствата на 
различните страни в Гу-
анджоу в чест на техни-
те спортисти. 

Нашата страна няма-
ше консулство там и за 
нашите спортисти няма-
ше такава. На мене ми 
стана малко мъчно и за-
това реших аз да орга-
низирам вечеря за своя 
сметка. С помощта на мо-
ите приятели и съседи от 
боен клуб за „Муай Тай“ 
отидох до университет-
ското градче и въпреки 
засилената охрана успях 
да се свържа с българска-
та делегация. От 11 души 
дойдоха само 4-ма, други-
те имаха състезания на 
другия ден. Все пак бе-
ше нещо. Вечерята мина 
прекрасно, във весела ат-
мосфера, като накрая на-
шите джудисти си мери-
ха коремните мускули с 
моите приятели от бой-
ния клуб.

Шънджън е съставен  
от няколко населени 

места, той няма един 
обособен център. 

Всеки един от девет-
те района има свой та-
къв, като районите са се 
специализирали в своето 
развитие. Луоху е най-ста-
рият търговски център, 
Футиен е финансовият 
район, Наншан е жилищ-
ният и Hi-tech, Лунгхуа и 
Лунган са производстве-
ни райони. Целият град 
е много чист, подреден и 
добре поддържан. Неслу-
чайно остана почти не за-
сегнат от епидемията. 

Бъдещето на Шънджън 
е да продължава да се 
развива и разширява и 
да се интегрира с 10 гра-
да от района, между кои-
то Хонконг, Макао, Гу-
анджоу, Джухай. Целта е 
този район на делтата на 
Перлената река, наречен 
Район на Големия залив, 
с площ от 56 хил. кв. км 
да стане един от най-сил-
но развитите стратегиче-
ски центрове не само в 
Китай, но и в света. 
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овите режими 
за отдих се пре-
върнаха във во-
дещи двигате-
ли за вътреш-
ния туризъм в 

Китай. Местните обикол-
ки и онлайн туризмът са 
предпочитани туристиче-
ски форми, защото  много 
хора избягват пътуванията 
на дълги разстояния.

А по време на градската 
пешеходна разходка в Шан-
хай хората могат да се на-
сладят на красотата на съ-
временната архитектура и 
на вековните сгради, раз-
кривайки историческия път 
на индустриализацията на 
Шанхай. 

Едни от най-посещава-
ните обекти са музеите и 
художествените галерии.

„Невъзможността за 
далечно пътуване ми даде 
шанс да опозная Шанхай - 
града, в който съм отрас-
нал“, казва шестнадесетго-
дишният Джан. 

А Джоу Уейхун, замест-
ник генерален мениджър 
на Шанхайската туристи-
ческа агенция Spring Tour, 
споделя, че местните турис-
тически продукти на ком-
панията са се увеличили 
с 1,5 пъти, като броят на 
пешеходните обиколки на 

Н

Интеграцията на културата и туризма е 
правилният път на развитие

туристическите атракции, 
като същевременно избяг-
ват опасностите на ковид-
пандемията.

В Шанхай музеите, худо-
жествените галерии и други 
обществени културни обек-
ти вече са провели над 300 
онлайн изложби. Интернет 
гиганти, включително Trip.
com Group, Baidu и Meituan, 
също са домакини на он-
лайн дейности, за да пока-
жат културната привлека-
телност на града.

В богатата на курорти 
провинция Юннан, Югоза-
паден Китай, онлайн плат-
формата за пътуване на Go-
Yunnan е пуснала емисии 
на живо на известни жи-
вописни места като езеро-
то Лугу и снежната плани-
на Мейли и други.

Дай Бин, президент на 
Китайската академия за ту-
ризъм, отбелязва, че Ки-
тай създава пространство 
за културно и туристиче-
ско развитие, където мест-
ните туристи са интегрира-
ни в единен туристически 
пазар. Неговото мнение е, 
че интеграцията на култу-
рата и туризма и въвежда-
нето на науката и техноло-
гиите е правилният път на 
развитие в туристическата 
дейност.

орбулингка, кое-
то на тибетски 
език означава 
„Градина със съ-
кровища“, е част 
от историческия 

ансамбъл на двореца По-
тала в Лхаса. Той е обект 
на световното културно на-
следство в автономния ре-
гион Тибет в Югозападен 
Китай, който в момента е 
в процес на реставрация. 
Страната е заделила 38,68 
милиона юана (около 5,9 
милиона щатски долара) за 
позлатяване на над 855 кв. 
м златни покриви, обновя-
ване на над 10 000 кв. м 
традиционни тибетски во-
доустойчиви покриви и  ре-
монт на свързани култур-
ни реликви.

Построена в средата на 
18-и век, Норбулингка е 
добавена към Списъка на 
ЮНЕСКО за световно на-
следство през 2001 г. 

75-годишният Нгауан 
Лодро е поканен като тех-
нически инструктор и над-
зорник на проекта, след ка-
то в продължение на де-
сетилетия служи в парка 
и познава древната архи-
тектура.

Например, за да поправят 
традиционен водоустойчив 

аскоро китай- 
ски археолози 
откриха над 80 
бронзови огле-
дала, запазени в 
мащабно гроби-

ще отпреди около две хи-
лядолетия в северозапад-
ната китайска провинция 
Шънси. Гробището се със-
тои от 400 гробници и е 
богато на керамични и 
бронзови изделия, които 
могат да бъдат проследе-
ни до ранната западна ди-
настия Хан (202 г. пр. н. е. 
– 25 г. сл. н. е.).

Бронзовите огледала, с 
диаметър от 8 см до 22,1 
см, са открити по време на 
неотдавнашни археологи-
чески разкопки. Смята се, 
че са произведени главно 

между късния период Во-
юващи царства (475 – 221 г. 
пр. н. е.) и късната запад-
на династия Хан.

Високият блясък на ня-
кои огледала е добре за-
пазен. Повечето от тях са 
поставени близо до глава-
та или около горната част 
на тялото на собственици-
те на гробниците.

Според историческите 
сведения Лиу Бан, осно-
вател на династията Хан, 
създава в района центра-
лизирана зона за благород-
ниците и затова се прие-
ма, че древните гробници 
принадлежат на жители-
те на висшата класа на ди-
настията.

Н

Н

Реставрация на “Градината 
със съкровищата” в Тибет

Бронзови огледала 
от 2000 години 

града е нараснал пет пъти.
Доклад, публикуван 

от онлайн платформата 
Meituan, показва, че над 
50 процента от потребите-
лите предпочитат туристи-
чески дестинации в рамки-
те на 50 км. В допълнение 
към традиционните зимни 
атракции като горещи из-
вори и места за ски, град-
ските зоологически гради-
ни, ботаническите градини 
и парковете са станали ши-
роко разпространен избор.

Онлайн туристическата 

агенция Tongcheng-eLong 
отчита, че резервациите за 
хотели по време на Пролет-
ния фестивал тази година 
са били с 32,5% по-високи.

В Тайюен, столицата на 
провинция Шанси в север-
ната част на Китай, някол-
ко туристически атракции 
вече са добили широка по-
пулярност в цялата страна. 
Тук културните центрове и 
библиотеките са отворени 
за обществеността безплат-
но. При стриктно прилага-
не на мерките за контрол 

на епидемията, 10 живопис-
ни природни забележител-
ности са безплатни за посе-
щения. А  храмът Лунцюен 
в планината Тайшан, един 
от основните исторически 
и културни обекти в града, 
е приел близо 4000 посети-
тели само за един празни-
чен ден, много повече от 
времето преди пандемията.

За хората, които остават 
у дома, онлайн обиколки-
те се превръщат в нов из-
бор. Това им позволява да 
се насладят на красотата на 

покрив, десетки хора стоят 
в редици, ритмично пеейки 
и танцувайки на покрива, 
всеки с трамбоващ инстру-
мент в ръка, удрящ по „ага 
глината“ – материал, напра-
вен от натрошени камъни, 
кал и вода, който обикнове-
но се използва в тибетско-
то строителство. Тази древ-
на техника за изработване 

на покриви е в списъка на 
Тибет за нематериално кул-
турно наследство на регио-
нално ниво.

Ценор, друг участник в 
реставраторската дейност, 
отговарящ за позлатяване-
то, разказва, че използват 
традиционната техника за 
позлатяване, за да осигу-
рят трайни ефекти. 



15днесКитай
30.04. – 6.05.2021

София, 1301  
ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026
Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ
Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  
РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ
Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ
Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 
КОЛЕГИЯ

Главен редактор  
Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  
Бони НЕМСКИ

Редактори
Любомир МИХАЙЛОВ
Красимира ИВАНОВА

Репортер 
Галина ТОНЕВА

Стилист
Добромира МАНЕВА

Графичен дизайн 
Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ
+3592 944 1026

РЕКЛАМА
Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg
Рекламите и обявите  
се заплащат авансово  

по банкова сметка  
или в брой

БАНКОВА СМЕТКА
Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418
Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА
Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ
АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

споРт

Страницата подготви 
Любомир МИхАйЛОВ

екин, като пър-
вия град в света, 
който е домакин 
и на летни и на 
зимни олимпий-
ски игри, пока-

за хилядолетната си исто-
рия и новия си облик пред 
целия свят. Президентът 
на Международния олим-
пийски комитет Томас Бах 
каза, че въпреки предизви-
кателствата, причинени от 
епидемията, може уверено 
да заяви, че Организацион-
ният комитет на Зимните 
олимпийски игри в Пекин 
е вече готов за събитието!

„Кога Китай ще участва  
на Олимпийските игри?  

Кога ще спечели олимпийско 
злато? И кога ще стане 

страна-домакин?“ 
Тези въпроси задава още 

през 1908 г. списанието  
„Тиендзинска младеж“.

На 30 юли 1932 г. в Лос Ан-
джелис се провеждат 10-ите  
олимпийски игри, на кои-
то китайският спортист Лиу 
Чангчън привлече внима-
нието на целия свят.

На втория ден след це-
ремонията по откриване-
то той застава на старто-
вата линия. За да достиг-
не този момент, той е пре-
живял безброй трудности. 
Лиу отказва да представя 
тогавашните власти, под-
крепяни от Япония, и из-
бягва от град Далиен, оку-
пиран от японските агре-
сори. След дълго пътуване 
по море Лиу все пак дос-
тига олимпийската писта 
от името на 400 милиона 
китайци и поставя първа-
та следа на китайската на-
ция в световната олимпий-
ска история.

През 1952 г. 15-ите олим-
пийски игри се проведоха 
в Хелзинки. Заради по-къс-
ното получаване на офици-
алната покана, докато ки-
тайската делегация стигне 
до финландската столица, 
игрите вече бяха към края 
си. Китай едва успя да се 
включи в една дисциплина 
по плуване и церемонията 
по закриването.

П

Стогодишната олимпийска 
мечта на Китай

Пътят на Китай към 
Олимпийските игри е тра-
гичен, но решителен.

През 1984 г. Китай отно-
во се завръща в олимпий-
ското семейство за 23-ите 
игри в Лос Анджелис. На 
тях състезателят по стрел-
ба Сю Хайфън спечели пър-
вия златен медал в олим-
пийската история на стра-
ната. От този момент за-
почва блестящият подем на 
китайските спортисти на 
Олимпиадата.

Дълги години обаче меч-
тата на Китай да организи-
ра игрите оставаше нереа-
лизирана. 

През декември 1991 г. 
за пръв път Пекин се кан-
дидатира за домакин на 
Летните олимпийски игри 
през 2000 г. На 23 септем-
ври 1993 г. обаче надежди-
те на китайската столица 
са попарени.

През юни 2000 г. Пекин 
отново се кандидатира. 
След една година на 13 юли 
2001 г. на 112-ия пленум на 
МОК тогавашният прези-
дент на организацията Хуан 
Антонио Самаранч обяви 

успешната кандидатура  
на Пекин за домакинство  

на Летните олимпийски  
игри през 2008 г. 

Над 400 хиляди пекинча-
ни се събраха на площад 
Тиенанмън да отпразнуват 
успеха.

Това е не само заради 
успешната кандидатура на 
Пекин, но и защото след 
десетки години упорита ра-
бота и борба тази държава 
и нация най-накрая обяви 
пред целия свят: „Вижте, 
това е днешен Китай!“

Всяко събитие по раз-
лично време очертава не-
престанния стремеж на по-
коления китайци. „Денят, 
в който се проведат олим-
пийските игри в Китай, е 
моментът, в който страна-
та ще полети“. Това са про-
роческите думи на патрио-
тичният педагог Джан Бо-
лин, казани преди повече 
от сто години.

След 7-годишната щателна 

организация и подготовка 
в 20 ч на 8 август 2008 г. 

в националния стадион 
„Гнездото“ тържествено бяха 
открити 29-ите олимпийски 

игри в Пекин. 
Нощното небе беше огря-
но от бляскавите фойервер-
ки, музика огласяше стади-
она, развяваха се цветните 
знамена сред нестихващи 
аплодисменти.

Това е миг, който стоти-
ци милиони китайци нико-
га няма да забравят и е по-
редният славен момент на 
съвременното олимпийско 
движение. 

„Китай подари на света 
голямо тържество на при-
ятелството и мира, а съ-
щевременно посвети и иг-
рите на олимпийската кау-
за“ – са думите на тогаваш-
ния президент на Между-
народния олимпийски ко-
митет Рох.

88-годишният почетен 
президент на МОК Сама-
ранч заяви развълнувано, 
след като церемонията по 
закриването на Олимпий-
ските игри в Пекин през 
2008 г.: „Имам честта да 
участвам в Олимпийски-
те игри от 1952 г. насам и 
игрите в Пекин са най-до-
брите, които съм виждал 
досега.“

Повече от 11 000 състе-
затели от общо 205 стра-
ни и региона, членуващи в 
МОК, се включиха в състе-
занията. Олимпийските иг-
ри в Пекин поставиха ре-
корд за най-много участ-
ващи държави и региони, 
както и за най-много спор-
тисти. Китайските спорти-
сти също се класираха на 
първо място в списъка със 
златни медали с изключи-
телни резултати.

Дзян Сяою, тогавашни-
ят изпълнителен замест-
ник-председател на Ор-
ганизационния комитет 
на Олимпийските игри в 
Пекин 2008, каза пред жур-
налист: „Китай се превър-
на от страничен наблюда-
тел на игрите до носител на 
множество златни медали и 

една от най-силните стра-
ни на Олимпиадата. Може 
да се каже, че историята 
на китайската нация в пре-
следване и осъществяване 
на нейната мечта за Олим-
пиадата е микрокосмос и 
истинският образ на слав-
ните 100 години на ККП в 
сферата на спорта.“

Стогодишната мечта на 
китайската нация към 
Олимпийските игри се 
сбъдна и светът отново 

опозна Китай.

През февруари 2014 г., 
когато се срещна с ки-
тайската спортна делегация 
на Зимните олимпийски 
игри в Сочи, генералният 
секретар на ЦК на ККП Си 
Дзинпин каза: „Успяхме да 
проведем Лятната олимпи-
ада в Пекин, с което реа-
лизирахме стогодишната 
олимпийска мечта на ки-
тайската нация. В момента 
ние сме по-близо отвсяко-
га до осъществяване на ве-
ликото възраждане на ки-
тайската нация. 

Мечтата на всеки от нас 
и тази за могъща спортна 
държава е тясно свързана 
с китайската мечта.“

Китай още веднъж от-
прави покана към света. 

На 31 юли 2015 г. след 
гласуване на 128-ия пленум 

на МОК Пекин бе избран 
за град домакин на 24-те 

Зимни олимпийски игри през 
2022 г. и параолимпийските 

игри същата година. 

Пекин се превърна в 
първия град в историята на 
Олимпиадата, който про-
вежда летни и зимни олим-
пийски игри.

„Когато повече хора мо-
гат да участват в зимните 
спортове, то значението на 
зимната Олимпиада няма 
да се ограничи до самите 
игри“, каза президентът на 
МОК Томас Бах и добави: 
„Китай има огромен при-
нос за развитието на све-
товните спортове.“

от 1 до 10 април тази 
година в петте зали за 
Зимните олимпийски 
игри 2022 в Пекин се 
проведоха тестовете 
за спортните 
дисциплини на лед. 
с това бе обявено 
официалното 
завършване на 
строителството 
на всички зали за 
олимпийските игри 
и организационната 
работа навлезе в 
последния си етап.
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аскоро бе от-
крит Шанхай-
ският междуна-
роден автосалон, 
чиято изложбена 
площ тази годи-

на е 360 000 кв. м и в него 
участват около 1000 компа-
нии от цял свят. Нисковъгле-
родните решения в автомо-
билната индустрия и коли-
те с нови енергии са гвозде-
ят на тазгодишния форум и 
се радват на най-голям инте-
рес от посетителите. Пред-
ставени са широка гама от 
нови енергийни превозни 
средства и иновации, свър-
зани с електрификацията на 
транспорта.

През последните годи-
ни Китай се оформи като 
най-големия пазар на авто-
мобили с нови енергии, кои-
то включват електромобили 
с батерии и хибриди с водо-
родни горивни клетки. Ки-
тайските производители на 
автомобили и технологични-
те гиганти показват своите 
разработки, свързани с нови 
батерии и интелигентни тех-
нологии за шофиране.

Местните компании за 
нови енергийни превозни 

Н

КалЕйдосКоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Световният ден на книгата 
В окръг Лонгяо, провинция Хъбей, Северен Китай, много 
деца се отправиха към книжарниците, за да отбележат 
Световния ден на книгата и да се запознаят с новите 
книги и списания.

Снимка Синхуа

К
итайските кос-
мически изсле-
дователи успя-
ха да заредят 
мобилни те-
лефони с то-

пла вода, предаде агенция 
Синхуа. Това невероятно 
изобретение скоро може 
да се превърне от пости-
жение в реалност. 

Термоелектрическите 
устройства са направени 
от материали, които мо-
гат да преобразуват пре-
хода на температурните 
разлики в електричест-
во. Предишни изследва-
ния показват, че термо-
електрическите устрой-
ства могат да съхраняват 
остатъчна топлина и да 
генерират електричество 
от нея, като по този на-
чин заменят батериите в 
космическите кораби. Ки-
тайските учени сега искат 

да се възползват от кос-
мическата термоелектри-
ческа технология в полза 
на обикновените хора, по-
сочва Синхуа.

Изследователи от Ки-
тайския институт за ра-
кетни изследвания, един 
от най-добрите произво-
дители на ракети в стра-
ната, са разработили тип 
изолирана бутилка за во-
да, оборудвана с термое-
лектрически чип, който 
може да преобразува то-
плината на водата в елек-
тричество за зареждане на 
мобилен телефон. 

Това ще улесни мно-
го хора, които често се 
сблъскват с предизвика-
телството да зареждат те-
лефоните си особено кога-
то пътуват или са на ек-
скурзии извън града, ка-
за водещият изследовател 
Ма Уей. 

Зареждане на мобилен 
телефон с топла вода

Шанхайският международен 
автосалон показва нови и 
авангардни решения

Миньори от три 
поколения
Джан Шъци (в ляво) 
показва снимки 
на ново минно 
оборудване в рудника 
Ду’ърпин на Shanxi 
Coking Coal Group на 
дядо си Джан Лиенгуей 
(в средата) и баща си 
Джан Хай.

Историята на това 
семейство на миньори 
от три поколения 
олицетворява възхода 
на китайската 
въгледобивна 
индустрия, както в 
човешки, така и в 
технологичен план. 

Снимка Синхуа

средства непрекъснато подо-
бряват собствените си про-
дукти и представят на света 
нови модели с впечатляващ 
дизайн и характеристики.

Сред тях голямо внима-
ние привлича новата марка 
за енергийни превозни сред-
ства Arcfox на китайската 
компания BAIC. Този авто-
мобил е спортен, с остри и 
динамични форми, и е раз-
работен съвместно с телеко-
муникационния гигант „Ху-
ауей“, който обяви плано-
вете си да пусне електриче-
ско превозно средство, на-
речено Alpha S, съвместно 
с BAIC. Благодарение на 

сътрудничеството между 
двете компании спортният 
автомобил Arcfox разполага 
със система за лицево раз-
познаване.

„Хуауей“ обаче има и 
други решения. Зареждане-
то е важен фактор за елек-
трическите автомобили и в 
това отношение зарядното 
устройство Huawei HI нама-
ля времето за зареждане на-
половина. В допълнение към 
техническите подобрения за 
зареждане автомобилите от 
различни марки са оборуд-
вани със сензорни устрой-
ства за постигане на само-
управление.

Международното градинарско изложение с над 1100 растителни сорта
Градинарската експозиция в Янджоу, провинция Дзянсу, Източен Китай, бе открита за 
обществеността, представяйки над 60 изложбени градини от цял свят 

Снимка Синхуа


